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Gali un galiņi
M ediju ziņa: “Jāatsakās no partiju kvotām ne tikai budžeta, 

bet arī ministriju un Saeimas komisiju sadalījumā. Jāmazina 
ministriju, nozaru un reģionu atkarība no partiju “galiem”. 

Visu šo kvotu sistēma cieši saistīta ar līdzekļu izsišanu un sadali 
savējiem.”

(Saeimas deputāts Ilmārs Latkovskis intervijā “Latvijas Avīzei”)

Būtībā viss ir atkarīgs no tā, vai tev ir gals vai tikai galiņš. Ja “gals”, 
tad skaidrs, ka būs arī “kvotas” – lai kādā formā tās arī netiktu pie-
šķirtas. Ja “galiņš”, tad tev būs tikai “kvotiņa”... Bet ja nav ne gala, 
ne galiņa, tad nāksies iztikt paša spēkiem. Saeimas deputāts, bijušais 
žurnālists un publicists Ilmārs Latkovskis būtībā ir pateicis tikai to, ko 
mēs visi jau tāpat zinājām. Un pat lielā mērā esam uzskatījuši gluži vai 
par normu. Par kaut ko tādu un visiem saprotamu, kas raksturojams 
ar padomju laikos tik populāro frāzi “man ir blats”. Toreizējā “blatu 
būšana” gan pamatīgi transformējusies. Vairs nav tik būtiski, ka tev 
pazīstams Ventspils tirgus gaļas izcirtējs vai saimniecības preču vei-
kala noliktavas sargs, toties tagad svarīgi, lai tāda vai citāda “blatoša-
na” būtu iespējama augšējos varas ešelonos. Tēlaini sakot, “blatam” 
jābūt nevis tirgus paviljona gaļas izcirtēja, bet gan visa tirgus direkto-
ra līmenī.

Tas, par ko runā cienījamais deputāts Ilmārs Latkovskis, runājot 
par kungiem galvaspilsētā (formālajā, nevis tajā, kas pie Ventas), ar 
tādiem pašiem panākumiem var attiecināt arī uz reģionu, novadu vai 
pilsētu līmeni. Tikai vietējās varas gaiteņos vecā “galu” un “galiņu” 
sistēma darbojas daudz redzamāk, neslēptāk un pat, nebaidīsimies šī 
vārda, groteskāk. Jo Saeimas “partijniekiem” un to pārstāvētajām poli-
tiskajām organizācijām vismaz formāli vēlētāju priekšā jādemonstrē 
labā griba, piemēram, atsakoties no skandalozajām “deputātu kvo-
tām”, kas ļāva tiem novadiem un pilsētām (mūsējo ieskaitot), kurām ir 
“gali”, “izsist” diezgan krietnu finansiālu un cita veida labumu, atstājot 
bešā tos novadus (mūsu kaimiņu Ventspils novadu ieskaitot), kuriem 
ir tikai “galiņi” (tiem parasti tika kāds mazumiņš, lai ieliktu vietējā 
sākumskolā jaunus logus vai dabūtu kultūras namā jaunus krēslus), vai 
arī nav ne viena, ne otra (tiem netika nekas).

Toties vietvaras līmenī var neslēpties un dalīt visu, visus un visvisā-
di. Citiem vārdiem, kā ienāk prātā. Bet pateicīgajam vēlētājam “uz vie-
tām”, kā rāda pieredze, pilnīgi pietiek, ja pilsētas centrā noliek vienu 
smuku puķainu ragulopu, pie kura pašiem un svešiem bildēties. Līdz ar 
to pārējās “štelles” tiek bīdītas, nemaz neapgrūtinot sevi kaut ar for-
mālu piesegu. Nenoliedzami, tas ir daudz ērtāk un arī izdevīgāk. Tiem 
tur, kas Rīgā, tagad jādomā, kā “piebraukt” vēlētājiem, sadalot visas 
iepriekšējās “kvotas” starp ministrijām, valsts uzņēmumiem un noza-
rēm, lai kārtība pēc būtības paliktu iepriekšējā (respektīvi, tiek tikai 
tiem, kam “gali”, un drusciņ tiem, kam “galiņi”), tomēr vismaz publis-
ki izskatītos smukāk. Un slēptāk. Šāda “iztaisīšanās” vietējā līmenī nav 
nepieciešama, jo savējo, skaisti sakot, “lobēšana” pat piedien pie labā 
toņa. Sak, mēs jau neko, mēs tikai gribam, lai mūsējiem labi dzīvojas. 
Un tas taču nemaz nav slikti. Aiz komata gan paliek teikuma otrā daļa – 
tie, kas nav minētie “mūsējie” (respektīvi, tie, kam nav pareizo “galu”, 
un mazlietiņ tie, kam ir tikai “galiņi”) tiek brutāli izstumti un pat repre-
sēti. No biznesa vides. No publiskās telpas. No karjeras. Un pat elemen-
tāra darba iespējām paši savā dzimtajā pilsētā vai novadā.

Pirms pašvaldību vēlēšanām kādā vārdā nenosauktā pilsētā (vai, 
pārfrāzējot bestselleru par Hariju Poteru – PašiZinātKur) kādai kandidā-
tei, kura izvēlējās “nepareizo” sarakstu kandidēšanai un kura ikdienā 
darīja vienkāršu darbu vienkāršā amatā, tā arī tika teikts: nepārdomā-
si (par kandidēšanu), vairs darbu nedabūsi. Un, ziniet, viņa tika atlais-
ta. Kādam citam kungam kādā vārdā nenosauktajā pilsētā tika teikts: 
nepārdomāsi, tava sieva vairs nestrādās iepriekšējo darbu (atšķirībā no 
pirmās minētās sievietes, otrā – tā, kas sieva potenciālajam kandidātam 
– bija mazliet augstākā “činā”: strādāja par skolotāju). Minētais kungs 
visu izsvēra, salika plusus un mīnusus, padomāja. Un pārdomāja. Abiem 
šiem vārdā neminētās pilsētas iedzīvotājiem nebija vajadzīgo “galu” un 
pat ne “galiņu” pie pareizās partijas un pareizajiem vietvalžiem...

Ko tur teikt, godātais Latkovska kungs, labi zināma taču visiem šī 
“blatu sistēma”... Vai ne? Jautājums tikai – kā to iznest no virtuves saru-
nām un klusas kurnēšanas guļamistabā (sak, man jau te vēl jādzīvo) 
uz publisko “tirgus placi”. Lai tiešām būtu laiks īstām pārmaiņām, nevis 
ierindas gadskārtējam kosmētiskajam uzprišinājumam. 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Vairāk nekā 400 cilvēki  
Ventspilī nodibina jaunu 
partiju “Laiks pārmaiņām!”

Ceturtdien, 21. septembrī, Ventspilī tika nodibināta jauna reģionālā politiskā partija “Laiks pār-
maiņām!”, kuras dibināšanas iniciatore ir ventspilniekiem labi zināmā un sabiedriski aktīvā Inga 
Antāne ar domubiedriem. Partijas dibināšanas kongresā piedalījās vairāk nekā 400 cilvēku.

P 
artijas mērķi ir veidot Latviju kā pašpietieka-
mu valsti, kura ar savu cilvēku darbu, sasnie-
gumiem zinātnes, tehnoloģiju un finanšu 
jomā, izdevīgo ģeopolitisko novietojumu 
Baltijas jūras krastā, spēj pati sevi uzturēt, 

veicināt atvērtas valsts un pašvaldību pārvaldes sis-
tēmas attīstību, kura ir pakārtota iedzīvotāju intere-
sēm un vajadzībām. Veicināt Latvijas ģeogrāfiskā stā-
vokļa izmantošanu Latvijas un Ventspils ekonomiskajā 
izaugsmē. Partija savā dibināšanas manifestā raksta, 
ka jāpadara Latviju par zaļu valsti – ar tīru vidi, svai-
gu gaisu, bagātīgiem mežiem un dzidriem ūdeņiem. 
Attīstīt Latviju kā valsti, kura nav atkarīga ne no citu 
valstu banku diktāta finanšu sfērā, ne lielvaru labvēlī-
bas enerģētikas un jebkurā citā jomā.

Partijas “Laiks Pārmaiņām” valdē darbosies Linards 
Gulbis, Ingrīda Gradkovska, Alīna Rugine un Inese 
Caunīte, savukārt valdes priekšsēdētāja būs Inga 
Antāne.

Inga Antāne: “Kāpēc vajadzīgs jauns politiskais 
spēks? Latvijai pienācis laiks pārmaiņām. Tās ir vitāli 
nepieciešams valsts attīstībai un uzplaukumam, taču 
lai pārmaiņas panāktu, politiskās dienaskārtības vei-
došanā jāiesaistās visai sabiedrībai, nevis tikai politikā-
ņiem, kuriem politika kļuvusi par personīgās bagātinā-
šanās avotu.  Ja divdesmit piecu gadu laikā kopš mūsu 

valstiskās neatkarības atjaunošanas aizbraukuši vairāk 
nekā 400 tūkstoši cilvēku, ja 600 tūkstoši Latvijas iedzī-
votāju, arī mazi bērni, mūsu valstī spiesti dzīvot zem 
nabadzības sliekšņa, tad malā stāvēt vairs nedrīkst. Tas 
būtu noziegums pret savu valsti, pret saviem vecākiem, 
bērniem un pašiem pret sevi.  Mēs gribam pārmaiņas, 
kuras dos pārliecību par to, ka katrs nodokļos samak-
sātais cents tiek iztērēts godprātīgi un valsts labuma 
vārdā. Mēs gribam īstenot tādas pārmaiņas, lai cilvē-
kiem nebūtu jāpulcējas piketos, protestējot pret naba-
dzību, lai nevienam 21. gadsimta Latvijā nebūtu jādzī-
vo pusbadā, lai kvalitatīva un laikus sniegta veselības 
aprūpe nav tikai bagāto privilēģija un lai cilvēka cienī-
gas vecumdienas būtu realitāte jau šodienas senioru 
paaudzei.”

Viņa atzīst, ka partija “Laiks pārmaiņām!” ir dzimusi 
ostas pilsētā ar milzīgu potenciālu – Ventspilī: “Es ticu, 
ka jau pavisam drīz mūsu partijai būs nodaļas daudzās 
pilsētās Kurzemē, Vidzemē, Zemgalē un Latgalē. Jo pār-
maiņas nepieciešamas visai valstij.”

Sākotnēji partija “Laiks pārmaiņām!” bija plānota 
kā reģionāla partija, taču jau jaunās partijas dibināša-
nas kongresā tās manifestam un mērķiem par Latvijas 
nākotni pievienojās dibinātāji no citiem reģioniem – 
Daugavpils, Saldus, Talsi, Kuldīgas, Rīgas, Liepājas un 
citām pilsētām un novadiem. “Es patiesi negaidīju, ka 
mūsu aicinājumam, kas nebūt netika tiražēts ar plašu 
un dārgu reklāmas kampaņu palīdzību, bet galveno-
kārt ar domubiedru starpniecību tika izplatīts, tā teikt, 
no mutes mutē, jau pirmajā dienā pievienosies tik liels 
skaits cilvēku,” saka partijas “Laiks pārmaiņām!” inicia-
tore, “tādēļ jau tagad varu teikt droši: mēs esam parti-
ja, kas centīsies darīt labus darbus visā Latvijā!”

Partijas dibināšanai reģistrējās 448 cilvēki, par par-
tijas dibināšanu balsoja 350 dalībnieki. 

Rita Krasta

Inga Antāne: Jau tagad 
varu teikt droši: mēs esam 
partija, kas centīsies darīt 
labus darbus visā Latvijā!



Nr.  29 (29)  2017.  gada 22.  septembr is2  /  Ziņas

“Ventspilnieks.lv”
Reģ.nr. 000740372

E-pasts: redakcija@ventspilnieks.lv
Galvenā redaktore: Ilona Bērziņa

Izdevējs: 
Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

Skolēnu skaits sarucis par 1,5%
Ventspils pilsētā šajā mācību gadā deviņās 
skolās mācās 4109 skolēni, kas salīdzināju-
mā ar 2016.gadu ir samazinājums par 1,5%. 
Savukārt Ventspils novadā esošajās deviņās 
pašvaldības skolās mācās 945 skolēni, arī tas 
ir par 1,5% mazāk nekā pagājušajā gadā, lie-
cina Izglītības un zinātnes ministrijas apkopo-
tie dati.

Bezdarba līmenis noslīd līdz 4%
Reģistrētais bezdarbnieku skaits Ventspils pilsē-
tā septembra vidū samazinājās par 19 perso-
nām un bija 869 cilvēki, bet bezdarba līmenis 
Ventspils pilsētā, rēķinot pret iedzīvotāju skaitu 
darbspējas vecumā, samazinājies par 0,1% un 
ir 4,0%, liecina Nodarbinātības Valsts aģentūras 
(NVA) dati. Ja izmantotu līdzšinējo NVA meto-
diku, kad rādītāju aprēķināja pret ekonomiski 
aktīvo iedzīvotāju skaitu, tad bezdarba līmenis 
šobrīd būtu 5,1%. Visvairāk nepieciešami zivju 
apstrādātāji (40), betonēšanas tehniķi (24) un 
metāla būvkonstrukciju montētāji (10).

Slēdz sezonālos reisus
Šonedēļ PSIA “Ventspils reiss” uzsāka sezonā-
lo reisu slēgšanu. Kā pirmie slēgti papildu reisi 
autobusu maršrutos Nr.10 un Nr.20, kas kursē-
ja līdz pludmalei pie Dienvidu mola. Sākot ar 
šo nedēļas nogali arī maršrutā Nr.22 papildus 
reisi, kas kursēja nedēļas nogalēs, tiek slēgti.

Pie 2.vidusskolas auto 
stāvēšanas ierobežojumi
Autostāvvietās abās ceļa pusēs Kuldīgas ielā 
pie Ventspils 2.vidusskolas turpmāk apstāša-
nās automašīnai būs iespējama ne ilgāk kā 30 
minūtes. Šoferīšiem uz priekšējā loga jāievieto 
zīmīte ar laika norādi, no cikiem automašīna 
novietota, vai speciālais auto stāvvietas pulks-
tenis. Šāds solis sperts, lai bērnu vecākiem 
būtu iespēja apstāties rītos vai pēcpusdienās, 
jo bieži stāvvietas pie skolas aizņem citi auto-
vadītāji visas dienas garumā.

Andris Ērglis vadīs 
tehnikuma kori
Jaunajā mācību gadā par Ventspils Tehnikuma 
studentu kora vadītāju kļuvis populārais dzie-
dātājs Andris Ērglis. Abām pusēm izveidoju-
sies jau ilglaicīga sadarbība. Līdz šim Latvijā 
populārais mūziķis ir uzstājies vairākos skolas 
pasākumos, tomēr jau no jaunā mācību gada 
tieši viņš veido jaukto skolas kori, kurā iesais-
tās audzēkņi un arī pedagogi.

Jūrkalnē sumina simtgadnieci
Sociālajā ilgstošās aprūpes un rehabilitāci-
jas centrā Jūrkalnē dzīvo Lūcija Klaiva, kurai 
nupat aizvadītajā nedēļā apritēja 100.dzimša-
nas diena. Gaviļnieci lielajā jubilejā sumināja 
arī Valsts prezidents Raimonds Vējonis, kurš 
atsūtījis jubilārei svētku apsveikumu. Ventspils 
novada pašvaldība sarīkoja jubilārei sirsnīgas 
un muzikālas svinības, turklāt dome simtgad-
niekiem dzimšanas dienā dāvina 200 eiro, 
gaviļnieki šādu summu saņem arī katru turp-
māko dzimšanas dienu.

Nakts patversme atsākusi 
darbu
Kopš pagājušās nedēļas nogales Ventspils pil-
sētā savu darbību atsākusi pieaugušo nakts 
patversme Fabrikas ielā 2. Tā nodrošina arī 
īslaicīgu sociālo aprūpi, psiholoģisko rehabilitā-
ciju, ēdināšanu, personiskās higiēnas iespējas, 
kā arī apģērbu, ko ziedojuši ventspilnieki un 
Vācijas samarieši. Patversme var uzņemt 30 
cilvēkus, taču iestājoties īpaši aukstam laikam, 
te patvērumu var rast līdz pat 40 cilvēkiem.

VENTSPILĪ

Biedrība “Baltijas asociācija – Transports un loģistika” (BATL) visas tranzīta nozares vārdā iesniegusi Ministru prezidentam Mārim 
Kučinskim (ZZS) šīs jomas formulētu valdības rīcības plānu nozares glābšanai. Tajā uzskaitīti konkrēti darbi, kā arī precīzi izpildes 
termiņi. BATL prezidente Inga Antāne norāda, ka biedrība publiski aicina M.Kučinski uzņemties iniciatīvu, pārņemt sarunas ar 
tranzīta nozari un kļūt par sarunu partneri, ņemot vērā to strupceļu, kāds radies līdzšinējās sarunās ar nozares atbildīgo institūciju – 
Satiksmes ministriju un tās vadītāju satiksmes ministru Uldi Auguli.

Dzelzceļa kravu pārvadājumu apmērs šo-
gad astoņos mēnešos Latvijā bija 30,372 
mlj. tonnu, kas ir samazinājums par 
0,7% salīdzinājumā ar attiecīgo periodu 
gadu iepriekš, liecina Satiksmes minis-
trijas publiskotie dati. No vienas puses 
raugoties, starpība varētu nešķist bēdīga, 
taču papētot datus ilgtermiņā, situācija ir 
gaužām satraucoša. Šā gada astoņu mē-
nešu laikā pa dzelzceļu Latvijā pārvadāto 
kravu apjoms ir mazākais pēdējo 10 gadu 
laikā! Vēl skarbāka situācija ir mēneša 
griezumā. Pēc VAS “Latvijas dzelzceļš” 
(LDz) datiem, šā gada jūlijā pa dzelzceļu 
pārvadāts par 7,7% mazāk kravu nekā 
2016.gada attiecīgajā mēnesī.

BATL dod premjeram konkrētus uzdevumus un 
termiņus tranzīta nozares nākotnes glābšanai

I.
Antāne uzskata, ka šis ir teju pēdējais 
trauksmes zvans, kad nepieciešams 
rīkoties valsts augstākās pārvaldības 
līmenī, to būtiski sapurinot. Līdzšinējā 
sadarbība un komunikācija nav radusi 

dzirdīgas ausis, bet skatījums un vērtējums 
uz nozari kopumā no atbildīgās ministrijas 
puses ir ļoti tuvredzīgs. “Ja atbildīgā nozares 
ministrija mums saka, ka “viss ir kārtībā” un 
valdības pārstāvji mūs labprātīgi nedzird, 
tad mums nav izvēles kā pašiem noteikt 
valdības dienaskārtību, nākt ar savu rīcības 
plānu nozares glābšanai un sekot līdzi tā 
izpildei,” skaidro I.Antāne.

SM IZLIEKAS NEDZIRDAM 
PROBLĒMAS TRANZĪTA NOZARĒ

Viņa īpaši uzsver, ka jau vairākus gadus 
atbildīgā par nozari – Satiksmes ministrija – 
izliekas nedzirdam par tranzīta nozares prob-
lēmām un nepieciešamību iesaistīties to risi-
nāšanā politiskā un starpvaldību līmenī, kā to 
dara visās mūsu kaimiņvalstīs.

“Nekompetenti un nozari graujoši lēmu-
mi, formāla atrakstīšanās, komunikācijas trū-
kums ar nozari un nekā nedarīšana daudzu 
gadu garumā ir novedusi pie situācijas, ka 

otra lielākā tautsaimniecības nozare, kura 
veido nozīmīgu pienesumu valsts iekšzemes 
kopproduktā un nodarbina desmitiem tūksto-
šu darbinieku, ir ļoti nopietnas krīzes priekš-
vakarā,” brīdina BATL prezidente. “Ja valdī-
ba nepieņems svarīgus lēmumus un nesāks 
rīkoties, tad, iespējams, tai drīzumā būs 
jāpārskata budžeta ieņēmumu prognozes, 
kā arī jādomā par jaunām sociālām atbalsta 
programmām nozarē strādājošajiem.”

Pēc I.Antānes teiktā, valsts politika līdz 
šim vēsturiski ir veidota naftas un ogļu kravu 
tranzītam, bet citu valstu ģeopolitiskie lēmu-
mi liecina, ka šāda politika vairs nevar būt 
pamats. “Ir jādomā par pārejas periodu un 
valsts aktīvu atbalsta programmu ar “atsper-
šanās instrumentiem”, jo nozarē strādā des-
mitiem tūkstošu darbinieku, tā ir otra lielā-
kā tautsaimniecības nozare ar aptuveni 3% 
ietekmi uz IKP un liels nodokļu maksātājs 
valstij. Arguments par konteineru kravu pie-
augumu ir dažu ierēdņu veikla spekulācija 
ar faktiem, jo to īpatsvars no kopējā apjoma 
nav salīdzināms ar pārvadātajām naftas un 
ogļu kravām,” uzsvēra I.Antāne.

Nav arī skaidrs tas, kāpēc, piemēram, 
Lietuva spēj šos jautājumus veiksmīgi risi-

nāt valdības un prezidenta līmenī, bet Latvija 
vienkārši nespēj. BATL redzējums ir – tranzīta 
nozarei atbalstošai politikai ir jākļūst par val-
dības dienaskārtību.

CER, KA BEIDZOT TIKS UZKLAUSĪTI
Biedrība, kura pārstāv vairāk nekā 10 

Ventspils brīvostā strādājošus un Latvijas 
tranzīta un loģistikas nozarei nozīmīgus 
uzņēmumus, cer uz uzklausīšanu un iespē-
ju tuvāko nedēļu laikā klātienē iepazīsti-
nāt Ministru prezidentu ar detalizētu rīcības 
plānu, un jau nospraust to izpildes mērķus. 
Rīcības plāna saīsinātā versija ar kurjeru jau 
ir nosūtīta premjera un ministru birojiem, kā 
arī VAS “Latvijas dzelzceļš” padomei.

“Situācijas nopietnību nozarē apliecina 
Krievijas prezidenta Vladimira Putina pub-
liskie izteikumi, ka no nākamā gada caur 
Latvijas ostām vairāk netiks pārkrautas 
tranzīta kravas no Krievijas! To jau šobrīd 
izjūt tranzīta nozare, jo no Krievijas puses 
netiek saskaņots kravu pārvadājumu gra-
fiks. Šāds Krievijas lēmums būs ļoti spēcīgs 
trieciens tranzīta nozarei, nodokļu ieņēmu-
miem valstī un nodarbinātībai,” brīdināja 
I.Antāne. 

Pa dzelzceļu zemākais kravu apjoms 10 gadu laikā, 
vienīgi “Baltijas ekspresis” turpina kāpināt apgrozījumu

Šā 
gada astoņos mēnešos 
starptautisko pārvadāju-
mu apmērs veidoja 29,388 
mlj. tonnu, kas ir par 0,9% 
mazāk nekā pērn astoņu 

mēnešu laikā, bet iekšzemes pārvadājumu 
apjoms pieauga par 4,6%. No starptautiska-
jiem pārvadājumiem tranzīta kravu apmērs 
bija 27,1 mlj. tonnu (+3,6%), importa kravu 
apjomā vērojams smags kritums – 2,056 
mlj. tonnu jeb -24%, bet eksporta kravās 
apjoms saruka par 3,4 reizēm un bija 231 
700 tonnas.

Dzelzceļa tranzīta kravu apmērs caur 
Latvijas ostām šā gada astoņos mēnešos bija 
24,854 mlj. tonnu (-0,9%), bet sauszemes 
tranzīts caur Latvijas teritoriju – 2,246 mlj. 
tonnu, kas ir pieaugums par 2,1 reizi.

LDz valdes priekšsēdētājs Edvīns Bērziņš 
atzīst, ka Latvijas ostas jūt Krievijas kravu 
apjoma kritumu, ko izraisījuši Krievijas plāni 
novirzīt kravu plūsmu caur savām ostām, 
taču, pēc viņa teiktā, “kritums nav liels un 
nav pamata satraukumam”. Viņš intervijā 
Latvijas Radio nekautrējās vainot arī Latvijas 
ostās strādājošos termināļus. Pēc viņa teiktā, 
vieni uzrāda labus rezultātus, citiem tik labi 
neveicas, tādēļ atsevišķi neveiksmīgākie ter-
mināļi mēģinot savās nedienās vainot gan 
konkurentus, gan valsti. LDz pašreizējā situ-

ācijā jūtoties stabili un kravu apjoma kritumu 
izmantojot, lai uzlabotu infrastruktūru.

Daudz sparīgāk strādā biedrībā “Baltijas 
asociācija – Tranzīts un loģistika” (BATL) 
ietilpstošais kravu pārvadātājs pa dzelzceļu – 
AS “Baltijas ekspresis”. Uzņēmuma pārvadā-
to kravu apjoms 2017.gada septiņos mēne-
šos salīdzinājumā ar līdzīgu laika posmu pērn 
pieauga par 163,6%. “Esam nopietni strā-
dājuši, lai šajos apstākļos, kad Krievija atsa-
kās saskaņot kravu sūtīšanu pa dzelzceļu uz 
Latvijas ostām, piesaistītu kravas par spīti 
šķēršļiem, kādi pastāv privātiem kravu pār-
vadātājiem attiecībā uz pārvadājumiem pie-
robežā un tā dēvēto “pēdējo jūdzi”,” saka 
AS “Baltijas ekspresis” valdes priekšsēdētājs 
Māris Bremze.

Viņš arī uzsver, ka kravu pārvadājumus 
posmā no Latvijas austrumu robežas līdz 
tuvākajai stacijai Daugavpilī vai Rēzeknē LDz 
atļauj veikt tikai savam meitas uzņēmumam 
SIA “LDz Cargo”, kas ir absolūti negodīgi. 
Liberalizētā dzelzceļa kravu pārvadājumu tir-
gus nosacījumi paredz, ka piekļūt dzelzceļa 
infrastruktūrai un veikt pārvadājumus šajos 
posmos varētu ikviens pārvadātājs. Tāpat arī 
manevru darbus Ventspils stacijā, kas saistīti 
ar kravas vagonu nogādāšanu līdz Ventspils 
ostas termināliem LDz atļauj veikt tikai un 
vienīgi “LDz Cargo”. Turklāt par pārvadā-
jumiem šajos posmos “LDz Cargo” kravas 
saņēmējiem liek maksāt ievērojami vairāk, 
ja tālāko ceļu tas veiks ar “Baltijas ekspresi”, 
nevis ar “LDz Cargo” vilcienu. 
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KRISTIŅI PALIEK DZIMTAJĀ KRASTĀ
Uldis par šādu pieļāvumu iecietīgi pasmai-

da: “Kristiņi nemēdz apstāties, ja saredz 
pašu un līdzcilvēku labumam padarāmu 
darbu. Un ne vienmēr tas ir naudā vai 
mantā izsakāms.” 

Ka tas nav tukši runāts, netiešu apstipri-
nājumu var gūt novadpētnieces un rakst-
nieces Baibas Šuvcānes kārtējā grāmatā par 
Lībiešu krastu “Sauc par Vaidi mūsu ciemu”. 
Tajā autore lasītājus ved    no šīs apdzī-
votās vietas dziļas senatnes uz mūsdie-
nām, stāstījumu savijot ap plašo Bertholdu 
dzimtu, kurai bijusi ļoti nozīmīga loma 
Ziemeļkurzemes lībiešu kultūrvēsturē, bet 
par to būtu atsevišķs stāsts. 

Aizsākumu šai dzimtai licis 1733. gadā 
dzimušais Žonaku Andrejs, bet pēc trim 
paaudzēm viena no Bertholdu sievietēm, 
Marija, apprec vietējo Vaides puisi Didriķi 
Kristiņu un izveido ģimeni, kas pēc tam 
sakuplo daudzos bērnos un mazbērnos, 
saradojas ar kuģu būvētājiem un tālbrau-
cējiem jūrniekiem, ar kravu pārvadātājiem 
uz un no  ārzemēm, kas vēlāk pērk namus 
Rīgā un mācās augstās skolās. Atšķirībā no 
Bertholdiem, kuru gaišie prāti bieži vien uz 
neatgriešanos devušies prom no Latvijas, 
Kristiņu atzars izvēlējušies palikt dzimte-
nē turpat jūrmalciemos, Dundagā, Ventspilī 
vai Rīgā. Izņēmums bijis Otrā pasaules 
kara laiks, kad Voldemārs Kristiņš kopā ar 
sievu Grizeldu (dzim. Bertholdi) un divus 
mēnešus veco meitiņu Sarmīti bijuši spies-
ti glābties Zviedrijā, beigās atrodot mājvietu 
Kanādā. Vēl vienu Kristiņu, Ulda vecvectēvu 
Artūru Staļina režīma izsūtījis uz Sibīriju jau 
pēc kara, viņš Irkutskā arī miris, bet vectē-
va brālis Eduards pēc trim nebrīves gadiem 
no turienes  tomēr atgriezies. Daudzi Kristiņi 
savu darba dzīvi saistījuši ar mežu, tanī skai-
tā Vaidē dzimušais Ulda vecvectēvs Alberts 
Andrejs Kristiņš, būdams zvejnieks un zemes 
arājs, vasarās piepelnījies atsveķošanas dar-
bos, kādi mūsdienu mežu apsaimniekošanā 
vairs nemaz nepastāv. 

IZVĒLE PAR LABU MEŽAM
Kā vecākais dēls vēl divu brāļu un divu 

māsu pulciņā augušais Uldis atceras, ka 
mazajos gados blēņām daudz laika nav atli-
cis: vecāki agri sākuši zēnam uzticēt patstā-
vīgus darbiņus, nereti bijusi jāuzņemas arī 
rūpe par jaunākajiem. Turklāt tēvs, mācīts 
mežinieks un, protams, arī mednieks, pra-
tis tik interesanti stāstīt par apkārtējos lau-
kos un mežos ieraugāmo, ka dabas norisēm 
uzmanību pievērst un tās saprast jau agri 
sācis arī Uldis. Bijis prieks uzzināto pielie-
tot praksē sēņu un ogu vietu atrašanā, pēc 
zvēru pēdām un takām uzminēt tā iemītnie-
ku paradumus un atrast midzeņus, piefiksēt 
koku, vēju un saules piedāvātos orientierus, 
lai nepārredzamajos meža plašumos neap-
maldītos. Kad Dundagas vidusskolā pabeig-
ta 8. klase, Uldis āvis kājas mācībām Ogres 
Meža tehnikumā. 

Dundadznieks 
Ventspilī
Dundagā mežsaimnieku ģimenē dzimušais Uldis Kristiņš nu jau vairāk 
nekā divdesmit gadu ir ventspilnieks. Šajā pilsētā pavadīta puse no līdz-
šinējā mūža, te izveidojusies ģimene, kurā  sieviņa Antra viņam dāvājusi 
divus brašus dēlus, šeit uzbūvēta plaša, energotaupīga privātmāja, pilsētas 
pievārtē  ir darbs augstskolā iegūtajā specialitātē ar pieklājīgu atalgojumu 
un pat neliels bizness. Pašam un dēliem ir iespēja nodarboties ar amatier-
sportu, kas Kristiņu dzimtā bijis cieņā visās paaudzēs. Vienkāršojot varētu 
pieņemt, ka Uldis kā bijušais korists pašdarbnieks ik pa laikam dungo Aina-
ra Mielava dziesmas vārdus: “Ir ko cerēt, ir kam ticēt – man ir gandrīz viss”. 

Uldis Kristiņš ar mājas sargu un ģimenes mīluli, Šveices ganu suni Fieldingu, sauktu arī par Filu.

“Piecpadsmit gadu vecumā tā tomēr 
nebija viegla izšķiršanās, jo aicināts tiku un 
sākumā arī pats gribēju mācīties Murjāņu 
sporta internātskolā. Spēks, veiklība un iztu-
rība man laikam mantojumā no senčiem, 
lībiešu izcelsmes zvejniekiem, kas vadīju-
ši skarbu un darbīgu dzīvi jūrmalciemos.  
Būdams pusaudzis, vasaras nereti pavadī-

ši ietekmēt citādi, kā vien ar savas dzīves  
piemēru un ļāvuši lēmumu pieņemt pašam. 
Tagad prieks, ka toreizējā izvēle izturējusi 
laika pārbaudi.  Paldies mīļajiem vecākiem 
par izskološanu: iegūstot augstāko izglītī-
bu mežsaimniecībā, senču pēdās sekoja arī 
mani jaunākie brāļi.   

INFICĒ AR HOKEJU
 “Man skolā padevās ne tikai viegl-

atlētika, bet arī visas bumbu spēles, ik 
pa laikam volejbolu uzsitu vēl tagad, pat 
novada mēroga čempionos esam pabijuši. 
Kopš bērnudārza intensīvi  sporto arī dēli 
Aleksis un Kristaps, abi, var pat teikt, fanā-
tiski aizrāvušies ar hokeju. Aleksis tagad 
jau studē Latvijas Universitātē, bet Kristaps 
mācās vidusskolā un  turpina veiksmīgi spē-
lēt Ventspils hokeja klubā "Venta 2002".  
Sportu vai kādu citu nodarbi dēli izvēlēsies 
tālākai dzīvei, tas viņu ziņā. Galvenais, ka 

abi prot un cenšas strādāt. Gribas ticēt, ka 
tas viņos iegājies no vecāku pieredzes, jo 
ari mums ar Antru nekas nav viegli nācis 
un nenāk,” Uldis pašvērtējumā ir vārdos 
visai skops.

 “Starp citu, vienu labu darbu dēli jau ir 
izdarījuši, arī mani iesaistot hokeja norisēs, 
gan ne spēlētāja, bet tādā  kā menedže-
ra statusā. Tas prasa laiku un nedaudz arī 
naudu, bet man sagādā gandarījumu,” Uldis 
necenšas slēpt, ka ar dēliem lepojas. 

Sportiskā stāja vīrietī samanāma nepār-
protami, bet Uldis nemēģina zīlēt, kā būtu, 
ja būtu izvēlējies profesionāla sportista 
karjeru. 

 “Droši varu apgalvot tikai vienu – es 
arī tādā gadījumā būtu daudz strādājis, jo 
mūsu ģimenē visu ir pieņemts darīt godīgi 
un no visas sirds. Ja ir  vēl arī talants, azarts 
un veiksme... bet ko nu vairs par savulaik  
iespējamo un varbūt garām palaisto!” 

MEŽSARGA DARBS KĀ PIRMAIS 
PAKĀPIENS

“Šķiet, ka savu raksturu pilnībā esmu 
varējis realizēt arī darba dzīvē, jo tā,  tāpat 
kā daudziem Kristiņu dzimtā, bijusi un ir 
tieši vai netieši saistīta ar mežu,” pēc Ogres 
Meža tehnikuma absolvēšanas jaunais spe-
ciālists saņēmis piedāvājumu atgriezties 
dzimtajā novadā. 

 “Atbrīvojās mežsarga vieta Ezeros. Sāku 
strādāt, praksē pielietot iegūtās zināšanas. 
Bija interesanti, apkārt daudzi jau pazīsta-
mi cilvēki. Ja kas, varēju arī padomu palūgt. 
Kur tad vēl no bērnības apjūsmotā iespē-
ja pašam iziet uz masta vai vadīt medības 
– nepārspējams adrenalīna lādiņš rāmajā 
mežinieku ikdienā! Taču tas nenozīmēja, ka 
reizēm prātā nesarosās jautājums: vai tas ir 
tas, kā gribētos aizvadīt visu atlikušo mūžu? 
Vai tomēr nevajadzētu iegūt arī augstāko 
izglītību?” Uldis ar smaidu stāsta, ka varianti 
tikuši vētīti paša prātā, uzklausīts tuvinieku 
viedoklis un lēmums pieņemts vienprātīgi: 
sākt studijas Latvijas Lauksaimniecības aka-
dēmijā (LLA).  Pa īstam. Klātienē. 

PALDIES DIEVAM UN SEV
“Nebiju izcilnieks, taču, ja apmeklēju lek-

cijas, rezultāts bija pozitīvs. Atļaušos sevi 
nedaudz paslavēt – man ir ļoti laba redzes 
atmiņa, jaunas zināšanas un informāciju 
cenšos iegūt un prātā paturēt jebkurā jomā. 
Un nekavējos to pielietot praksē. Ilustrācija 
no sadzīves: pirms vairāk nekā divdesmit 

Daudzi Kristiņi savu darba dzīvi saistījuši 
ar mežu, tanī skaitā Vaidē dzimušais Ulda 
vecvectēvs Alberts Andrejs Kristiņš.

jis Pitragā, Edrumu mājās pie vecvectēva 
Alberta Augusta Kristiņa. Toreiz viņam bija 
tuvu deviņdesmit. Stāstīja, ka jaunībā šis 
vīrs viens pats varējis krastā izvilkt zvejas 
laivu un plecos uzcelt birkavu smagu lomu. 
Plaukstas kā lāpstas, brīnums, ka no tāda 
spēka airi nav lūzuši... Arī tēvs un tuvākie 
radi amatieru līmenī ar sportu vienmēr biju-
ši un ir uz tu.

Protams, jaunībā ir sapnis sevi aplieci-
nāt sportā, būt stiprākam un veiklākam 
par citiem. Tikai ar gadiem sapratu to, kas 
maniem vecākiem bijis  skaidrs jau sen: 
dzīve sportā ir īslaicīgs emociju un spēka 
uzliesmojums. Turpretī mežs ir mūžīgs: tau-
tas sargātājs un barotājs, redzētgribošajiem 
atvērta mācību grāmata un  vienlaikus neiz-
dibināms noslēpums. Miljoniem iemītnie-
ku apdzīvots, bet nezinātājam – tukšs un 
tomēr briesmu pilns,” Uldis ir pateicīgs, ka 
vecāki viņa nākotnes izvēli nav mēģināju-

Uldis vecvectēva Alberta Andreja Kristiņa klēpī savas dzīves pirmajā gadā Pitragā. 
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Rīgas apgabaltiesa atkal piemērojusi nu jau kārtējo procesuālo sankciju smagos 
noziegumos apsūdzētajam un no pienākumu pildīšanas atstādinātajam Ventspils 
mēram Aivaram Lembergam. Turklāt, kas ir jo īpaši svarīgi un nozīmīgi krimināl-
lietas ātrākai virzībai uz priekšu, tiesa arī aizliegusi A.Lembergam turpināt liecību 
sniegšanu, uzsverot, ka visas liecības šajā krimināllietā jāpabeidz sniegt turpmāko 
trīs sēžu laikā. Paša apsūdzētā A.Lemberga ieskatā šāda sankcija ir kā maksa par 
tiesībām sniegt liecības. A.Lembergu prokuratūra apsūdz par kukuļņemšanu sevišķi 
lielos apmēros, par noziedzīgi iegūtu finanšu līdzekļu un citas mantas legalizēšanu, 
par dienesta viltojumu, kā arī par citiem noziegumiem. Tikmēr sabiedrībai šķiet, ka 
apsūdzētajam A.Lembergam beidzot vajadzētu piemērot daudz bargāku sodu, lai 
izbeigtu klajo nihilismu pret tiesu, valsti un tās iedzīvotājiem.

Vairāk kā  simts tūkstoši dzīvokļu daudzdzīvokļu namos Latvijā atrodas uz zemes, 
kas pieder citam īpašniekam. Šo mājokļu īpašnieki nonākuši piespiedu zemes nomas 
maksas jūgā – ja ar zemes īpašniekiem nav iespējams vienoties par pieņemamu no-
mas maksu, to nosaka 6% apmērā no zemes kadastrālās vērtības. Tā kā saskaņā ar 
Civillikumu maksājumam attiecībā uz zemi noilgums iestājas pēc 10 gadiem, veikli 
darboņi uzpirkuši privātīpašniekiem piederošu zemi zem daudzdzīvokļu ēkām un 
tagad nodarbojas ar it kā pirms teju desmit gadiem radušos parādu piedziņu. Viena 
no šādām firmām ir  AS “Pilsētas zemes dienests”, kurai Patērētāju tiesību aizsardzī-
bas centrs (PTAC) uzlicis sodu 50 000 eiro apmērā par negodīgu komercpraksi un licis 
pārtraukt tās īstenošanu.

Šā gada pirmajos septiņos mēnešos Ziemeļkurzemes reģionālajai slimnīcai 
papildus piešķirtā finansējuma apmērs ir pieaudzis par 19% jeb par 390 000 eiro, 
pastāstīja nesen par Ziemeļkurzemes reģionālās slimnīcas valdes priekšsēdētāju 
ievēlētais Juris Lācis.

Ar papildu finansējumu avotiem 
slimnīca īsinās rindas un 
attīstīs jaunus pakalpojumus

“D
audzkārt esam uzsvēru-
ši, ka pakalpojuma pie-
ejamība un rindu garums 
ir atkarīgs no valsts izdo-
tajiem rīkojumiem un 

finansējuma sadales. Slimnīca ar pašval-
dības atbalstu strādā pie finansējuma 
palielināšanas, un ir sasniegti vērā ņema-
mi rezultāti,” uzsver Juris Lācis. Slimnīcas 
vadītājs uzsver, ka šāds finansējuma pie-
augums ir ļoti būtisks.

Taču līdztekus teju četru simtu tūkstošu 
eiro papildu finansējumam ir jāturpina attīs-
tīt arī esošie slimnīcas profili, atbalstot ārstu 
kvalifikācijas celšanu un jaunu ārstniecības 
metožu pielietošanu, kā arī piesaistot jaunus 
speciālistus, norāda slimnīcas vadītājs. “Kā 
prioritāri attīstāmie profili ir minami oftalmo-
loģija, uroloģija, traumatoloģija un otolarin-
goloģija. Eiropas Reģionālās attīstības fonda 
piesaistītā finansējuma ietvaros paredzēts 
izveidot arī rehabilitācijas bloku un attīstīt 
rehabilitācijas pakalpojumus dienas stacio-
nārā,” nākotnes ieceres ieskicē Juris Lācis.

Atbilstoši Veselības ministrijas reformu 
plānam stacionārā aprūpe nākotnē tiks kon-
centrēta ne tikai lielajās Rīgas slimnīcās, 
bet tiks stiprinātas arī reģionālās trešā līme-
ņa slimnīcas, tajā skaitā Ziemeļkurzemes 
reģionālā slimnīca. “Tas nozīmē, ka efek-
tīvāk tiks apsaimniekoti valstī pieejamie 
resursi un uzlabosies speciālistu pieeja-
mība Ziemeļkurzemes reģiona iedzīvotā-

jiem. Piemēram, Ziemeļkurzemes reģionā-
lajā slimnīcā sekmīgi darbojas Kurzemes 
Acu centrs un Kurzemes Nieru aizstājterapi-
jas centrs. Šo centru pakalpojumus izman-
to ne tikai mūsu reģiona iedzīvotāji, bet arī 
pacienti no citiem Latvijas reģioniem. Tikai 
šādi iespējams piesaistīt augsti kvalificētus 
speciālistus un nodrošināt modernu tehno-
loģiju iegādi un noslodzi,” saka Juris Lācis.

Viens no jaunu un kvalificētu speciālis-
tu piesaistes pasākumiem sācies šoruden, 
jo slimnīca uzsākusi sadarbību ar Rīgas 
Stradiņa universitāti. Tiks uzsāktas māsu 
apmācības Ventspils slimnīcas telpās, tādē-
jādi dodot iespēju slimnīcas darbiniekiem 
paaugstināt kvalifikāciju, kā arī piedāvājot 
Kurzemes iedzīvotājiem papildus iespēju 
apgūt vēlamo profesiju tuvāk dzīvesvietai. 
Studiju ilgums ir trīs gadi, pēc to beigām 
tiek praktiski nodrošināts darbs Ventspils vai 
Talsu slimnīcās.

Juris Lācis ir Ziemeļkurzemes reģionālās 
slimnīcas valdes priekšsēdētājs kopš 1. sep-
tembra. Iepriekš viņš bija slimnīcas valdes 
loceklis, bet pati medicīnas iestāde ilgsto-
ši bija bez valdes priekšsēdētāja. Jāatzīmē, 
ka līdzšinējo valdes locekli un galveno ārstu 
Daini Gīli amatā nomainījusi nefroloģe un 
Ventspils slimnīcas Hemodialīzes nodaļas 
vadītāja Linda Mičule, bet Dr. Gīlis turpmāk 
atkal praktizēs tikai kā ķirurgs un būs iestā-
des valdes loceklis. 

Rita Krasta

Kā izvairīties no nepamatotas 
piespiedu zemes nomas 
maksas piedziņas

“P
ilsētas zemes dienests” pie-
prasa to daudzstāvu namu 
iedzīvotājiem, kuru  ēkas 
atrodas uz firmai piedero-
šas zemes, samaksāt zemes 

nomas parādus, kas it kā radušies no 2008. 
līdz 2010. gadam. Summas nav mazas – 
tās svārstās no 400 līdz 900 eiro un vairāk. 
“Pilsētas zemes dienesta” bizness Rīgā skā-
ris aptuveni 3000 iedzīvotājus. PTAC ziņo, ka 
minētais uzņēmums līdzīgi uzdarbojies arī 
Ventspilī, Liepājā un citās Latvijas pilsētās.

Zemes īpašniekiem piespiedu noma ir ļoti 
izdevīgs bizness, jo likums paredz, ka zemes un 
dzīvokļu īpašniekiem ir jāvienojas par nomas 
līgumu un jānosaka gan to, kāda ir zemes 
nomas maksa, gan cik liels ir zemes gabals, kas 
funkcionāli nepieciešams mājai. Rezultātā dau-
dzu namu iedzīvotāji maksā arī par to zemi, kas 
nama izmantošanai nemaz nav nepieciešama. 
Tagad PTAC konstatējis, ka AS “Pilsētas zemes 
dienests” pieprasītie  maksājumi par piespie-
du zemes nomu, kas nav pamatoti ar pusēm 
noslēgtu līgumu, nav nekas cits, kā negodī-
ga komercprakse. Tomēr neraugoties uz to, ka 
gan Tieslietu ministrijas, gan PTAC ieskatā šāda 
tipa maksājumu pieprasījumus nedrīkst vērst 
caur parādu piedziņas uzņēmumiem, “Pilsētas 
zemes dienesta” uzdevumā ar šo it kā parādu 
atgūšanu nodarbojas SIA “Vienotais norēķinu 
centrs”. PTAC informē, ka arī šī darbība ir uzska-
tāma par negodīgu komercpraksi. 

Ja patērētājam rodas šaubas par pieprasīju-
mu par piespiedu zemes nomas maksu un par 
konkrēto strīdu nav spēkā stājies tiesas sprie-
dums, PTAC aicina:

• pārliecināties, kas konkrētajā laika 
posmā ir bijis dzīvokļa īpašnieks (ja dzīvokļa 
īpašnieks bijusi cita persona – zemes nomas 
maksājums par konkrēto periodu nav jāveic);

• vērsties pie mājas pārvaldnieka, lai 
noskaidrotu, vai zemes nomas maksa jau nav 
samaksāta;

• pārbaudīt, vai zemes nomas aprēķinos 
laika posmā no 2008.gada 1.janvāra līdz 2010.
gada 31.decembrim nav pievienots PVN;

• pārliecināties, vai nav nepamatoti aprē-
ķināta zemes nomas maksa, ņemot vērā 
likumā noteiktos nomas maksas pieauguma 
ierobežojumus;

• saņemot “Pilsētas zemes dienesta” 
sagatavotu vienošanos, kas apliecinātu liku-
misko zemes nomas tiesisko attiecību pastā-
vēšanu un attiecīgi nomas maksas un nodok-
ļu parāda esamību un piedāvā vienoties par 
parāda atmaksu vairākos maksājumos, nepa-
rakstīt vienošanos, ja dzīvokļu īpašnieks neat-
zīst parādu;

• ņemt vērā, ka varētu būt iestājies komerc-
darījuma noilgums. Ja zemes īpašnieks darbo-
jas saimnieciskās darbības ietvaros, un no parā-
da rašanās brīža pagājuši vairāk kā trīs gadi, tad 
atbilstoši Komerclikumam ir pamats piemērot 
saīsināto noilguma termiņu – trīs gadus.

Jāatzīmē, ka patlaban zemes kadastrālajai 
vērtībai piesaistītās piespiedu nomas maksas 
maksimālais apmērs ir 6% no kadastrālās vēr-
tības, bet no nākamā gada tas vairs nedrīkstēs 
pārsniegt 5%. Savukārt 2019.gadā piespie-
du nomas maksas griestus plānots samazināt 
līdz 4%, bet 2020.gadā – līdz 3% no zemes 
kadastrālās vērtības. 

Tiesa vēlreiz soda Lembergu un liek viņam 
pabeigt liecību sniegšanu trīs sēžu laikā

K 
opš šīs sēdes, kurā tiesa nolē-
ma piemērot smagos noziegumos 
apsūdzētajam A.Lembergam kār-
tējo procesuālo sankciju, ir pagāju-
šas vēl divas sēdes attiecīgi 15. un 

18.septembrī. Zinot A.Lemberga ātro reak-
ciju gadījumos, kad viņu “apspiež nede-
mokrātiskā veidā”, reakcija sekoja acumir-
klī. Apsūdzētais izplatīja publisku paziņo-
jumu, kurā žēlojās, ka “tiesa ierobežo un 
pēc būtības atņem iespēju sniegt liecību 
par iespējamo saistību ar apsūdzībā minē-
to kompāniju”.

LEMBERGS UZSKATA, KA VIŅAM 
ATŅEM TIESĪBAS UZ TAISNU TIESU

“Neļaujot man sniegt liecības par faktiem, 
kuriem ir būtiska nozīme krimināltiesisko 
attiecību taisnīgam noregulējumam, kā arī 
ierobežojot termiņu, līdz kuram jābeidz liecību 
sniegšana, tiesa acīmredzami demonstrē savu 
negatīvi noskaņoto attieksmi pret mani, tādē-
jādi radot pamatotas šaubas par tiesībām uz 
taisnīgu tiesu ievērošanu,” tā publiskajā pazi-
ņojumā sūdzējās A.Lembergs.

Ventspils pilsētas domes deputāts 
A.Lembergs šādu tiesas soli skaidro, ka, ļau-

jot viņam sniegt liecības par viņam celtajā 
apsūdzībā minētajiem faktiem, «apsūdzība 
tiktu soli pa solim atspēkota jau pašreizē-
jā procesuālajā stadijā». Tādējādi, lai nedotu 
iespēju smagos noziegumos apsūdzētajam 
A.Lembergam ar savām liecībām atspēkot 
apsūdzību, iespēja liecināt tiekot liegta vis-
pār. To “tiesa arī īsteno, sistemātiski piemē-
rojot procesuālās sankcijas, kā arī ierobežo-
jot liecību sniegšanas kārtību un nosakot trīs 
tiesas sēdes liecību sniegšanai par visu man 
celto apsūdzību,” teikts Lemberga paziņo-
jumā, “ir acīmredzami, ka lietas iztiesāšana 
nenotiek objektīvā un neatkarīgā tiesā, jo pro-
cesā arvien vairāk un vairāk tiek nesamērīgi 
ierobežotas manas tiesības uz taisnīgu tiesu, 
kas ir pretēji Eiropas Cilvēktiesību konvencijas 
6.panta prasībām.”

SABIEDRĪBA: LEMBERGU 
VAJADZĒTU SODĪT DAUDZ BARGĀK

Šī ir jau trešā reize, kad Rīgas apgabaltie-
sa piemēro A.Lembergam procesuālo sank-
ciju, liekot viņam samaksāt soda naudu 380 
eiro apmērā. Sociālajā tīklā “Twitter” pēc kat-
ras šādas reizes cilvēki velta neviltotu sašutu-
mu par to, kā A.Lembergs atļaujas ņirgāties 

gan pret tiesu, gan pret iedzīvotājiem vispār. 
Īpaši plašu diskusiju tā izpelnījās pēc šīs tiesas 
sēdes un A.Lemberga paziņojuma. 

Apgabaltiesa jau iepriekš ir uzsvērusi, ka 
A.Lembergs joprojām turpina izvairīties no 
liecību sniegšanas pēc būtības. Tiesas kolēģi-
ja arī ir konstatējusi, ka A.Lembergs nepilda 
tiesas sēdes priekšsēdētāja atkārtoti izteiktas 
prasības ievērot sēdē vispārpieņemtas uzve-
dības normas, izsakoties par citām procesā 
iesaistītajām personām, tā tiesu citē aģentū-
ra LETA. Tādējādi tiesas kolēģija uzskatīja, ka 
ar šādu savu rīcību A.Lembergs klaji ignorē 
tiesas kolēģijas prasības un viņam ir piemē-
rojama procesuālā sankcija – piespiedu nauda 
vienas noteiktās minimālās mēnešalgas jeb 
380 eiro apmērā.

Uzņēmuma “TechHub Riga” vadītājs Andris 
K.Bērziņš savā ierakstā “Twitter” raksta, ka 
Lielbritānijā “jau sen sēdētu cietumā par “con-
tempt of court”.” Mārketinga eksperts Krišs 
Borītis raksta, ka “tā jau līdz mūža galam var 
vilkt aiz deguna – pa lēto”. Aktīvs komentē-
tājs “Maaro” ir ne mazāk zobgalīgs, kā pats 
apsūdzētais, rakstot: “Smags trieciens Aivara 
budžetā. Nu nez – kā viš pēc šāda trieciena 
izdzīvos.»

To, kā turpināsies šīs krimināllietas skatīša-
na turpmākajā nedēļā, redzēsim. Lietā, kurā 
prokuratūra apsūdz A.Lembergu par kukuļ-

ņemšanu sevišķi lielos apmēros, par nozie-
dzīgi iegūtu finanšu līdzekļu un citas mantas 
legalizēšanu, par dienesta viltojumu, par pie-
dalīšanos mantiskos darījumos, kuri viņam 
saistībā ar dienesta stāvokli bijuši aizliegti, kā 
arī par ļaunprātīgu dienesta stāvokļa izmanto-
šanu un citiem noziegumiem, līdzās viņam uz 
apsūdzēto sola sēdies arī viņa dēls Anrijs un 
dažādu tranzītuzņēmumu bijusī amatpersona 
Ansis Sormulis. Visi trīs norādījuši, ka nesaprot 
un neatzīst viņiem celtās apsūdzības. Lietā 
aptuveni 200 sējumos apvienoti divi krimināl-
procesi, ko prokuratūra tiesai nodeva 2008.
gada otrajā pusē. Rīgas apgabaltiesa šo lietu 
paplašinātā sastāvā no jauna sāka skatīt 2009.
gada augustā. 
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Lai arī laukā aiz loga valda drēgns rudens, kas nebūt nelutina ar tā-
diem laika apstākļiem, kas būtu piemēroti garām pastaigām gar jūru 
vai mežā, nemaz nerunājot par sportošanu vai sēņošanu, Būšnieku 
ezera rajonā notiek rosība. Tur ir sākušies darbi ezera krasta infra-
struktūras pilnveidē, kas paredz pabeigt veloceliņa izbūvi visapkārt 
gar ezeru, gājēju laipas būvniecību, kā arī skatu platformas izveidi. 
“Komunālajā pārvaldē” skaidro, ka visi darbi būs padarīti līdz nākamā 
gada atpūtas sezonas sākumam.

Izglītots, inteliģents un erudīts cilvēks ir lasošs cilvēks. Šī tēze ir gluži 
kā aksioma. Goda vieta mājā parasti tiek ierādīta bibliotēkai, un jo 
lielāka grāmatu daudzveidība un iespaidīgāks to klāsts, jo lielāks 
iemesls lepnumam.

Bērnus lasīt var “piespiest”
tikai vecāku personīgais piemērs

Š 
ādam apgalvojumam, visticamāk, 
piekritīs 35 gadus un vecāki ļaudis, 
kuri auga un izglītojās pirmsdatoru 
laikmetā. Bet jaunākiem cilvēkiem, 
kā izskatās, grāmatas nepavisam 

nav vajadzīgas, vismaz to tradicionālajā dru-
kātajā veidā. „Mūsdienu bērni nemaz negrib 
lasīt!” – šī frāze jau kļuvusi tik pierasta, ka 
nemaz vairs nepārsteidz un neizbrīna. Tas 
ir, burtus jau, protams, pazīst visi, kas vecā-
ki par 5 gadiem, prot arī no burtiem salikt 
vārdus, bet šī iemaņa galvenokārt vajadzī-
ga lietojot datoru. “Bērnu, kas savā brīva-
jā laikā lasa grāmatas, vajadzētu rādīt par 
naudu!” – tā reizumis mēdz izsaukties vecā-
ki, pedagogi un vienkārši lasīt mīloši cilvē-
ki. Bet vairākums vecāku padoties negrasās 
un visiem spēkiem cenšās savām atvasēm 
iepotēt ja ne mīlestību pret grāmatām, tad 
vismaz interesi lasīt.

PATS EFEKTĪGĀKAIS  
IR PERSONĪGAIS PIEMĒRS

„Pēc maniem novērojumiem mūsdienu 
bērni ir, ja tā var izteikties „vizuāļi”,” – saka 
ventspilniece Margarita. „Viņiem vajag košu 
bildīti, tikai tad ir interesanti. Manam dēlam 
ir jau 10 gadi, bet viņš ir ar mieru lasīt tikai ar 
krāsainām ilustrācijām bagātu grāmatu. Kaut 
ko par robotiem vai citplanētiešiem, citiem 
vārdiem sakot, kaut ko pavisam bērnišķīgu. 
Godīgi sakot, mani tas uztrauc. Viņa vecumā 
es jau lasīju Igo, Dikensu, lūkojos uz Zolā un 
Mopasāna pusi. Ļoti ceru, ka mans dēls drī-
zumā pievērsīsies arī nopietnākai literatūrai.”

Jebkurš  psihologs vai arī vienkārši piere-
dzējis vecāks zina, ka pats efektīgākais veids 
kā bērnam kaut ko iemācīt, ir personīgais pie-
mērs. Bērni jaunākajā vecumā mēdz kopēt 
savu vecāku uzvedību. Sakiet, liekot roku uz 
sirds, cik bieži jūsu bērni redz jūs pašus ar grā-
matu rokās? „Esmu pārliecināta, ka cilvēki, 
kuri nelasa daiļliteratūru, sevi apzog,” ir pār-
liecināta 35 gadus vecā Ventspils iedzīvotāja 
Inguna. „Lasīšana attīsta iztēli, veido grama-
tiski pareizu runu, bagātina vārdu krājumu. 
Es saviem bērniem no sākuma lasīju priekšā, 
ne jau vienkārši mehāniski dažas lappusītes 
pirms miega, bet ar atstāstījumiem, apsprie-

šanām. Kad bērni kļuva vecāki, ieteicu viņiem, 
ko lasīt, bet pēc tam kopā pārspriedām izlasī-
to. Biju ļoti uzstājīga. Neteikšu, ka mani bērni 
aug par īstiem grāmatmīļiem, bet viņi tomēr 
lasa, viņiem ir autori, kuriem dod priekšroku, 
orientējās pasaules literatūrā,” ar savām atva-
sēm var lepoties Inguna.

VECĀKU GODKĀRE BĒRNIEM  
VAR MAKSĀT DĀRGI

Pastāv arī tāda vecāku kategorija, kas no 
sava bērna grib izaudzināt brīnumbērnu. Trīs 
gadu vecumā bērns jau pazīst burtus un lasa 
vienkāršus vārdus. Tālāk pieaugošā progresi-
jā. Tā vietā, lai bērns lasītu “Pelnrušķīti” vai 
“Runci zābakos,” viņam uzspiež Hofmaņa 
pasakas vai Senās Grieķijas mītus. Vecāki 
ļoti lepojās ar sava mazā “indigo” bērna 
plašo redzesloku un zināšanām. Bet iespē-
jams panākt arī pretējo efektu – bērns no 
visas sirds ienīdīs izglītību kopumā un lasīšanu 
kā šīs izglītības sastāvdaļu, uzskatot grāmatas 
par visnotaļ garlaicīgu lietu, cenšoties no lasī-
šanas visādi izvairīties. Vai vēl ļaunāk – sāks 
slimot. Apzināti vai pat neapzināti, šādi pro-
testējot pret uzspiesto “grāmatu mīlēšanu”. 
Vecāku ambīcijas un godkāre bērniem var 
maksāt ļoti dārgi.

Amerikāņu psihologs un izglītības speciā-
lists Maikls Kouls vairāku gadu garumā pētī-
ja tā saucamo “mehāniskās” vai  “bezjēgas” 
lasīšanas fenomenu. Noskaidrojās, ka bērni 
lasa tīri tehniski, bet pēc tam ne tikai nespēj 
pārstāstīt izlasīto, bet vispār pateikt, par ko 
bija runa tekstā. Bērni lasīja tā, it kā viņiem 
būtu bojāta smadzeņu labā puslode, kas atbild 
par iztēli un emocionālām reakcijām. Turklāt 
šeit ne fizioloģijai, ne ģenētikai nav nekādas 
nozīmes. Izvērtējot šo fenomenu, nonākts 
pie secinājuma, ka pie vainas ir mūsdienu 
pasaules vispārējā datorizācija, kur lielākais 
uzsvars ir uz īslaicīgo atmiņu un nekontrolē-
tu uzmanību. Informācija “noveco” tūlīt pēc 
tās izlasīšanas.

„Mana 13 gadus vecā meita lasa grāmatas. 
Vecāki pielika ne mazums pūļu,” stāsta Sofija. 
„Es vienmēr ļoti lepojos ar šo faktu. Tomēr reiz 
saruna skāra kādu pazīstamu literāro darbu. 
Izrādījās, ka meita neatceras ne grāmatas 

nosaukumu, ne saturu, nedz arī autoru. No 
visas grāmatas viņa atcerējās tikai tās vākus 
un tos, protams, uzreiz atpazina. Šāda lasīšana 
ir tikai laika tērēšana,” uzskata Sofija. Daudzi 
vecāki, nespējot “mierīgā ceļā” izraisīt bērnā 
interesi par lasīšanu, no pierunāšanas pāriet 
uz draudiem un šantāžu. “Neiesi pastaigāties, 
kamēr nebūsi izlasījis 10 lappuses.” Vai “neie-
slēgsi datoru, kamēr nodaļa nebūs izlasīta.” 
Kā pierāda prakse, pātagas un burkāna meto-
de te nelīdz, viss beigsies ar to pašu “bezjē-
gas” lasīšanu.

“Ja skolā ir labs literatūras skolotājs, izre-
dzes uz panākumiem ir lielākas,” pārliecināts 
27-gadīgais Artūrs. „Vecākajās klasēs mums 
nomainījās skolotāja, un, varat ticēt, viņa mūs 
piespieda lasīt. Viss izrādījās ļoti vienkārši – 
kontroldarbu uzdevumi bija tā noformulēti, 
ka, ja nebiji izlasījis grāmatu no sākuma līdz 
beigām, neparko pareizi neatbildēsi. Saņemot 
vairākas reizes neapmierinošas atzīmes un 
nevēloties sabojāt savus rādītājus, mēs drau-
dzīgi ķērāmies pie grāmatām. Izrādījās, ka lasī-
šana ir visai interesanta nodarbe. Katram rakst-
niekam ir savs neatkārtojams stils un izteiks-
me. Tas mums bija atklājums un savai skolotā-
jai bijām pateicīgi gan mēs, gan mūsu vecāki.”

ČUKČA NAV LASĪTĀJS,  
ČUKČA IR RAKSTĪTĀJS?

Uz katastrofālās intereses par lasīšanu zudu-
ma fona strauji pieaug interese par sacerēša-
nu. Internetā ir visdažādākās platformas, kuras 
saviem lietotājiem dod visai plašas izteiksmes 
iespējas. „Pēdējā laikā, lasot dažādos blo-
gus, “postus” un parakstus zem fotogrāfijām, 

bieži atceros frāzi no senās veco laiku anek-
dotes “ar bārdu”: čukča sarakstījis grāmatu, 
kritiķis viņam jautā: “Ko tur esat uzrakstījis?”, 
bet čukča atbild: “Čukča nav lasītājs, čukča ir 
rakstītājs.” Līdzīgi arī tagad,” smejas 40 gadus 
vecais Roberts. „Cilvēki raksta tādas glupības, 
nemaz nerunājot par prātam neaptveramām 
gramatiskām kļūdām. Tā nav vecišķa burk-
šķēšana, bet no šiem, ja tā drīkst nosaukt, 
“tekstiem” tā vien vējo pilnīga aprobežotība. 
Gribas sacīt – cilvēki, pirms gribat kaut ko vēs-
tīt, pamācieties no autoritatīviem cilvēkiem, 
bet, pats galvenais, vismaz kaut ko palasiet,” 
iesaka vīrietis, kurš ikdienā Ventspilī strādā par 
tirdzniecības menedžeri.

Visā pasaulē bibliotēkas ir kā nesagrauja-
mi labas literatūras bastioni. Bibliotēkas jau 
sen pārstājušas būt par vienkāršām grāmatu 
glabātuvēm, bet kļuvušas arī par kultūras cen-
triem. Ventspils Galvenā bibliotēka un visas 
tās nodaļas cīņā par mazo lasītāju vēlmi lasīt 
dodas ar lielu izdomu. Bērniem tiek organizē-
ti dažādi izglītojoši un izklaidējoši pasākumi, 
regulāri godina visaktīvākos lasītājus. Nesen 
ieviests jaunums – bērnu literatūras marķēša-
na pēc žanriem.  Plaukti ar pasakām, fantas-
tiku, piedzīvojumu romāniem tiek noformēti 
ar attiecīgām spilgtām bildēm, līdz ar to jau-
najam  apmeklētājam ir vieglāk orientēties. 
Jaunu ideju ir daudz.

Vairāk nekā divu savas eksistēšanas tūk-
stošgadu laikā cilvēce uzkrājusi gigantisku 
literāro sacerējumu daudzumu. Uzkrājusi un 
saglabājusi. Negribas ticēt, ka pienāks laiks, 
kad tas viss vairs nebūs vajadzīgs. Nevienam. 
Pavisam. 

Kā mainīsies Būšnieku ezera apkaimes vaibsti 2018. gadā

T 
ikko kā ir noslēdzies iepirkumu 
konkurss, par uzvarētāju atzīts 
uzņēmums SIA “AB būvniecība”, 
kas līdz šim veidoja esošā veloce-
liņa izbūvi ezera rajonā, kā arī tai 

ir pieredze līdzīgos būvniecības darbos citos 
dabas aizsardzības objektos.

Īpaši būtiski ir tas, ka Būšnieku ezera krasts ir 
aizsargājama teritorija, kas atrodas Staldzenē 
un ir “Nature 2000” Eiropas Savienības nozī-

mes dabas lieguma zonā. Veicot ornitoloģis-
kos pētījumus, Būšnieku ezerā un tā apkārtnē 
novērotas Latvijas rietumu piekrastei rakstu-
rīgās putnu sugas. Turklāt putnu sugu daudz-
veidības un skaita ziņā Būšnieku ezers ir ievē-
rojami bagātāks nekā citi ezeri ziemeļrietumu 
Kurzemē. Ezerā novērotas ap 34 putnu sugas, 
kuras ligzdošanas laikā koncentrējas Būšnieku 
ezera dienvidrietumu galā.

Projekts arī paredz, ka tiks izbūvēts gājēju 
un veloceliņš posmā no laivu bāzes Staldzenes 
ielā līdz Talsu ielai ar kopējo garumu 3,5 km. 
Tādējādi tiks turpināts jau pērn aizsāktais 
darbs pie veloceliņa izbūves apkārt ezeram 
trīs kilometru garumā no ezera peldvietas līdz 
laivu bāzei.

Papildus veloceliņam izveidos ap 170 met-
rus garu gājēju laipu ezera krasta purvaina-
jā apvidū, kur sliesies arī skatu platforma, 
lai būtu iespēja vērot putnus šajā apvidū, 
tādējādi piesaistot aktīvās atpūtas piekritējus. 
Protams, arī ornitologus, kuriem būs iespēja 
vērot aizsargājamo putnu sugu pārstāvjus. Tiks 
izveidota arī veselības taka ar 10 vingrošanas 
stendiem visām vecuma grupām.

Projekta būvniecībai paredzēto izdevumu 
kopējās izmaksas ir 238,3 tūkstoši eiro, no 
tiem Valsts budžeta dotācija ir 4,58 tūksto-
ši eiro, "Natura 2000" teritorijas ietvaros pie-
ejamais finansējums ir 130 tūkstoši eiro, bet 
Ventspils pilsētas pašvaldības līdzfinansējums 
ir 103,7 tūkstoši eiro. 

Bērnu, kas savā brīvajā laikā lasa 
grāmatas, vajadzētu rādīt par naudu!
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Atvasara vēl būs!
Šajā nedēļas nogalē Latvijā pastiprinā-
sies plaša anticiklona ietekme, tādēļ tas 
ar austrumu puses vējiem Latvijā iesne-
sīs sausāka un siltāka gaisa masas. Gaisa 
temperatūra nedēļas nogalē sasniegs 
+15..+20 grādus, vietām pat vēl nedaudz 
siltāks, liecina sinoptiķu prognozes. 
Ilgtermiņa prognozes liecina, ka iespē-
jams sauss laiks līdz pat septembra 
beigām.

Visstraujāk darba vietas 
aizpildās ikt un būvniecībā
Šā gada pirmajā pusgadā visstraujāk 
aizņemto darbavietu skaits palielinājies 
informācijas un komunikācijas pakalpo-
jumu nozarē (+6% jeb 1800), būvnie-
cībā (+5,2% jeb 2900), valsts pārvaldē 
(+3,1% jeb 2000), izmitināšanas un ēdi-
nāšanas pakalpojumu nozarē (+2,9% jeb 
1000), liecina Centrālās statistikas pār-
valdes dati.

Laiks atteikties no balsojuma 
“atturas”
Saeimā iesniegta vairāk nekā 11 000 iedzī-
votāju parakstu savākusī iniciatīva, kas 
aicina likvidēt iespēju deputātiem balso-
jumos atturēties. “Sabiedrība par atklātību 
“Delna”” aicina Saeimu atbalstīt iniciatīvu 
un tādējādi vairot gan deputātu atbildī-
bu un atklātību, gan sabiedrības uzticību 
Saeimai. 

Kurzemē nav nokulti 40% 
labības lauku
Šobrīd ilgstošo lietavu dēļ Kurzemē nav 
nokulti aptuveni 40% labības lauki, savu-
kārt no kopējām platībām iesēti tikai 15%-
20% ziemāju, liecina biedrības "Zemnieku 
saeima" aplēses. Arī otro vai trešo pļāvumu 
lopbarībai nav iespējams sagatavot – lauki 
ir pārāk mitri, lai traktortehnika uz tiem 
varētu uzbraukt.

Zinātnieki satraukti 
par valsts finansējumu
Latvijas Zinātņu akadēmija (LZA) vērsusies 
pie premjera un izglītības ministra ar lūgu-
mu amatpersonām nekavējoši rīkoties, 
lai 2018.gadā nepieļautu valsts budžeta 
finansējuma pilnīgu pārrāvumu Latvijas 
pētniecības organizācijām. Šādu risku radot 
Latvijas Pētniecības un inovāciju padomes 
lēmuma, kas tostarp paredz nodrošināt 
valsts pētījumu programmu turpināšanu 
2018.gadā ar finansējumu 5,7 mlj. eiro 
apjomā, nepildīšana.

Saeimā pieaug lobēti 
apšaubāmi balsojumi
Atsevišķos gadījumos Saeimā visnotaļ 
slīpētā veidā tiek lobēti apšaubāmi bal-
sojumi, turklāt tiem ir pieaugoša ten-
dence, atklājis Saeimas deputāts Ilmārs 
Latkovskis. Politiķis sūrojas, ka Saeimā val-
dot partokrātijas diktatūra, no kuras vaja-
got mēģināt atteikties. Deputāts arī kritizē 
kolēģus, kuriem ārējā politikā “Saskaņa” 
vai oligarhi var būt vislielākie ienaidnieki, 
bet ietekmes darījumos visi pārtop par vie-
notu partiju.

Parādnieki var būt brīvi 
no soda naudām
No nākamā gada 1.janvāra spēkā stāsies 
jauns nodokļu atbalsta likums, kas piedā-
vās iespēju nodokļu parādniekiem tik vaļā 
no soda un nokavējuma naudām, samak-
sājot pamatparādu noteiktā termiņā – divu 
gadu laikā. Vienu reizi šāds pasākums jau 
īstenots, taču nodokļu parādnieku interese 
par to bija ievērojami mazāka nekā sākot-
nēji prognozētā.

LATVIJĀ

gadiem biju viens no pirmajiem Latvijā, kas 
atsaucās somu  firmas piedāvājumam no 
aizjūrā gatavotiem koka paneļiem uzcelt 
ģimenes māju, pēc tā laika standartiem 
ļoti inovatīvi aprīkojot ar siltumu taupošām 
tehnoloģijām.  Firmai tas bija pilotprojekts 
ienākšanai Latvijas tirgū. Kristiņu ģimenei 
savukārt nozīmēja pārvākšanos no šaurā 
divistabu dzīvoklīša uz savas “sapņu mājas” 
plašumiem. Dažu mēnešu laikā. Protams, 
aiz  iekavām atstājot bankā ņemto kredī-
tu, kuru vēl ilgi nāksies atmaksāt... Te jāsa-
ka paldies Dievam un sev, ka studiju gados 
iepazinu kandavnieci Antru, kura vēlāk pie-
krita kļūt par manu sievu. Viņai ir augstākā 
izglītība ekonomikā un grāmatvedībā, kas 
šādos gadījumos ļoti noder.                                     

ŠURP, DUNDADZNIEKI, UZ VENTSPILI
Turpinot par jaunu zināšanu apguvi. Kā 

apķērīgam studentam Uldim LLA piedāvāta 
papildus apmācība koksnes eksperta sertifi-
kāta iegūšanai. Piekritis, nokārtojis pārbau-
dījumus un izrādījies, ka tas būs par svētību 
visai viņa turpmākajai darba dzīvei. Nācis 
zināms, ka tieši tāds speciālists vajadzīgs 
brāļu Arņa un Jāņa Apsīšu Ventspilī Atmodas 
gados izveidotajam kokapstrādes uzņēmu-
mam "Kurekss". 

Uldis pieteicies un pieņemts, piedāvājums 
strādāt savā specialitātē izteikts arī Antrai. 
Uldis uzskata, ka pie "Kureksa" lomas viņu 
ģimenes liktenī vērts pakavēties sīkāk. 

“Lai gan kurzemniekus mēdz dēvēt  par 
skarbiem un nesabiedriskiem, Dundagas 
ciematā visi viens otru vairāk vai mazāk 
pazīst. Apsīšu tēvs strādāja Dundagas mež-
rūpsaimniecībā, māte bija farmaceite vietē-
jā aptiekā, bet brāļi krietni pirms manis bei-
dza vidusskolu, kurā arī es mācījos. Kad viņi 
Ventspilī atrada telpas, bet ārzemēs nišu 
sava uzņēmuma produkcijas noietam, kadri 
darbam tika meklēti arī un varbūt pat galve-
nokārt Dundagā. No ļaudīm, kuriem var ne 
tikai specialitātē, bet arī cilvēciski uzticēties. 
Bija gadi, kad trešā daļa vai pat puse strā-
dājošo bija mūsu novadnieki. Pēc nostās-
tiem bija noprotams, ka Apsīši ne vien-
mēr meklē un izvēlas superspeciālistus, bet 
mēģina piesaistīt tos, kuros saskata goda-
prātu un centību profesionālai izaug smei. 
Izraudzītajiem pēc tam palīdzot ne vien 
darba prasmju apguvē, bet arī sadzīviskās 
lietās, kā tas bija ar mums dzīvokļa iegā-
dē. Ir acīm redzami, ka šāda taktika atmak-
sājusies. Ir izaugsme: kad mani pieņēma 
darbā, biju pēc skaita trīspadsmitais, tagad 
"Kureksā" esam ap divi simti,” Uldis neslēpj, 
ka arī viņiem bez darbavietas atspaida būtu 
klājies daudz grūtāk.  

PALĪDZĒJA NOENKUROTIES
“Kad mums ar Antru izveidojās kopdzī-

ve,  meklējām tai stabilāku enkura vietu, 
jo Dundaga nešķita piemērota jaunas dzī-
ves sākšanai, bet Rīga par tālu. Palikām 

pie Ventspils kā mentāli tuvākas, jo savu-
laik mūsu teritorijas ir veidojušas pat vienu 
administratīvu veselumu. Tieši laikā kļuva 
zināms, ka "Kureksā" vajadzīgs koksnes  
eksperts brāķeris. Kur vēl labāk! Vēlāk, lasot 
par brāļiem kā mecenātiem, titula "Latvijas 
lepnums" ieguvējiem, abi ar sieviņu sprie-
dām, ka tā varbūt nebija nejauša sakritība, 
bet nemanāmā zemtekstā piedāvāta palī-
dzība ģimenes stabilitātes uzturēšanai, lai 
laulātajiem nebūtu jādzīvo attāluma šķir-
tiem,” arī pēc divdesmit trim uzņēmumā 
nostrādātajiem gadiem Uldis to atceras ar 
pateicību. 

“Negribu būt pārprasts, ka savus darba 
devējus cildinu savtīgos nolūkos, jo brāļu 
atvērtība precīzi mērķētai labdarībai ir vis-
pārzināma. Viņi palīdz savai bijušajai sko-
lai, ir piešķīruši  stipendijas centīgiem stu-
dentiem no trūcīgām ģimenēm, ziedo 
Dundagas pagasta sociālajām vajadzībām. 
Turklāt  šī palīdzība nav balstīta asarainās 
emocijās, kādā publikācijā Jānis Apsītis to 
raksturoja kā “dzīvošanu līdzsvarā starp dvē-
seli un prātu”. Tādā nozīmē, ka ziedots tiek 
nevis abstrakti, bet palīdzot tiem un tad, 
kad tas cilvēkam tiešām vajadzīgs un ilg-
termiņā nāk par labu. Vienlaicīgi nenoplici-
not ziedotāja resursus, jo arī viņiem nauda 
kokos neaug, tā vajadzīga attīstībai,” Uldis 
lūdz atvainot atkāpi par Apsīšiem, skaid-
rojot, ka viņu attieksme pret  labdarību ir 
“atdarināšanas cienīga un attiecībā uz mani, 
ja tā var teikt, arī lipīga”. 

PRIORITĀTE – POZITĪVAS EMOCIJAS
Ulda aktivitātes pirmām kārtām saistītas 

ar atbalstu Ventspils hokejam, tātad ap 170 
bērniem un jauniešiem. Pievērsties šai vaja-
dzībai viņš  sācis pēc dēlu nepārprotamās 
vēlmes trenēties, lai kļūtu par melnās ripas 
pavēlniekiem. 

 “Sāku interesēties, kādi tur treniņu ap - 
stākļi, kā tiek organizētas sacensības, kā 
sekmējas ar finansējuma piesaistīšanu klu-
bam. Atklājās milzum daudz darāmā, kas 

man būtu pa spēkam. Apzinoties, ka tas 
jāpaveic brīvajā laikā un bez atlīdzības,” 
Uldis saka, ka gribētos, lai tas rezultē-
jas bērnu un jauniešu pozitīvās emocijās, 
neko vairāk. Jo sportu viņš atbalsta jebkurās 
izpausmēs, kaut hokeju profesionāli neesot 
spēlējis. Atbildību par komandu viņš uzņē-
mies, kļūstot par vienu no četriem kluba val-
des locekļiem, pievēršoties spēcīgas treneru 
komandas veidošanai, personīgi uzrunājot 
un Ventspilij piesaistot  tādus bijušos hokeja 
grandus kā Oļegs Sorokins un Juris Klodāns. 
Viņš arī uzņēmies gādāt par hokeja klubā 
spēlējošo citpilsētu jauniešu izmitināšanu 
un apgādi, tanī skaitā ģimenei piederoša-
jā un tikai saviem spēkiem uzturētajā viesu 
mājā, to pakāpeniski restaurējot. Īpašnieks 
uzskata, ka tādā  veidā viņš, skaisti izsako-
ties, mēģina “dot ieguldījumu nākotnei”, 
ne tik daudz augošās hokeja meistarības 
izpratnē, cik mērķtiecīgu un veselu jaunie-
šu audzināšanā, jo ar spēku un  stipru gribu 
apveltīts cilvēks vēlāk gūs panākumus jeb-
kurā jomā. 

ARĪ GODĪGS DARBS IR POLITIKA
Latvijā nebūs daudz dzimtu, kas savu 

pastāvēšanu var izsekot gandrīz 300 gadu 
ilgumā, kā tas pa sieviešu līniju ir Kristiņu 
gadījumā. Vaides ciema puisis Didriķis 
Kristiņš baznīcas grāmatās parādās apmē-
ram simts gadu vēlāk, kad par sievu apņē-
mis Mariju no Bertholdu dzimtas, taču 
iespējams, ka arī viņa senči te dzīvojuši jau 
daudz agrāk. Vai Uldis Kristiņš ir aizdomā-
jies, ka katrai nākamajai paaudzei, tai skai-
tā viņējai, ir pienākums  un aicinājums cie-
nījami turpināt šo stafeti? Un vai nepārpro-
tami lībiskās senču saknes cauri gadsimtiem 
ieaugušas arī viņa raksturā?

“Vispirms paldies Baibai Šuvcānei, kura 
tik pamatīgi iedziļinājusies Vaides ciema 
vēsturē, atsedzot arī Kristiņu pirmsākumus. 
Un dundadzniecei Aijai Kristiņai, kura arī to 
iespēju robežās darījusi. 

Jāatceras, ka agrāk jūrmalciemu ģimenēs 
bija daudz bērnu, un katrs no viņiem ar savu 
raksturu un likteni. Taču rakstos un nostās-
tos izsekojamas pamatvērtības, kuru ievēro-
šana ļāvusi lībiešiem pastāvēt cauri gadsim-
tiem, kariem un necilvēcīgiem režīmiem. 
Manuprāt, tas ir godīgums, tiešums sav-
starpējās attiecībās un tradīciju saglabāšana 
sadzīvē. Vēl arī iecietība pret citādo, jo vietu 
nosaukumi un uzvārdi liecina, ka Lībiešu 
krastā mājvietu uz palikšanu senatnē atra-
duši ne viens vien soms, zviedrs vai igaunis. 
Nemaz nerunājot par to, ka vietējie zvej-
niekpuiši no kaimiņu tautām ņēmuši sievas. 

Vēl attiecībā uz senām  pamatvērtībām 
– bez zivju ēdieniem es laikam nevarētu 
iztikt... Bet ja nopietni, tās, manā skatījumā,  
nav didaktiski jāiedzen galvā katrai nāka-
majai paaudzei,  pietiek, ja acu priekšā ir 
vecāku uzvedības paraugs. Secinu to no pie-
redzes tēva ģimenē, domāju, ka to saredz 
arī mani dēli. 

Diemžēl, ne tēva, ne tuvāko radu ģime-
nēs lībiešu valoda vairs netika lietota. Tajā 
nerunā arī jūrmalciemos, kurus jaunbagāt-
nieki un valstsvīri no visas Latvijas steidz 
apbūvēt ar vasaras mājām.  Tajās valda jau 
citi tikumi.” 

Vai Uldis neplāno iesaistīties politikā, lai 
kaut ko mainītu, kaut vai nepieļautu dabai 
bīstamās kailcirtes piekrastes mežos, par 
kurām iestājas iespaidīgi lobiji Saeimā un 
valdībā?  

“Nekad nesaki nekad. Lībiski tieši un skar-
bi, piemēram, esmu  paudis savu viedok-
li par valsts un Ventspils hokeja saimniecī-
bas  sakārtošanu, par to saņemot daudzu  
nepazīstamu cilvēku atzinību. Bet vispāri-
nātāk ņemot – ir taču skaidri redzams, ka 
godīgums un atklāta  runa  politikā šodien 
vēl nav pieprasīti. Taču godīgs darbs katram 
savā vietā arī ir politika. Jāstrādā." 

Dundadznieks Ventspilī

Ulda tuvinieki vecvectēva Alberta Andreja Kristiņa mājās 
Pitraga Edrumos. Priekšplānā Alberts Andrejs un viņa sieva 
Lizete.

Ir taču skaidri 
redzams, ka 
godīgums un 
atklāta  runa  
politikā šodien 
vēl nav pieprasīti. 
Taču godīgs darbs 
katram savā vietā 
arī ir politika.
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Atvasaru 
sagaidot
Pēc ilgstoši lietainām dienām, šajā ne-
dēļas nogalē laika apstākļi beidzot atkal 
gaidāmi sausāki, siltāki un saulaināki, 
līdz ar to brīvdienās varēsim priecāties 
par ilgi gaidīto atvasaru. Lūk, dažas 
idejas saturīgi pavadītām brīvdienām 
Ventspils pusē un novadā.

BAUDĪT BRANGO ĀBOLU RAŽU
Rudens ražas laiku simboliski ievada ābolu 

svētki. Un tādu šajā nedēļas nogalē ir pat 
vairāki.

Kā jau ierasts, sestdienās Ventspils 
Vecpilsētas tirgū atkal sabrauks saimnieki 
un mājražotāji no visa plašā novada un arī 
kaimiņu novadiem. Sestdienas rīts ir visla-
bākais brīdis, lai dotos uz tirgu un iegādātos 
gardos rudens augļus. Te var no audzētavām 
un mazdārziņu saimniekiem iegādāties vis-
dažādāko šķirņu vīnogas, plūmes, bumbieres, 
ābolus, arī smitsērkšķus, kazenes, brūklenes. 
Protams, arī rudens dižogu – ķirbi. 

Kad tirgus grozs ir piepildīts, "Ventspilnieks.
lv" iesaka mērot ceļu līdz turpat netālu eso-
šajam Ventspils Jaunrades namam. Tur sest-
dien no pulksten 12 līdz 14 notiks Ābolu svēt-
ki. Ieeja ir bez maksas. Taču ir arī alternatī-
va – sēsties automašīnā un doties Jūrkalnes 
virzienā. Tur, Ugunspļavā, “Maģie suiti” aici-
na uz pasākumu “Ābols brauc precībās suitu 
gaumē”. Sākums no pulksten 11. Par pre-
cību norisi rūpēsies etnogrāfiskais ansam-
blis “Maģie suiti”, par lustīgu kāzu noskaņu 
– vidējās paaudzes deju kolektīvs “Usma” un 
citi tuvāki un tālāki viesi, savukārt par jestrām 
kāzu dejām gādās pūtēju orķestris “Ugāle”. 
Svētku laikā apmeklētāji varēs nogaršot dažā-
dus ēdienus no suitu bagātīgā recepšu pūra. 

JĀVINGRO!
Sākot ar sestdienu, līdz pat 30.septem-

brim visā Latvijā notiks Eiropas Sporta nedē-
ļa. Tās mērķis ir mainīt iedzīvotāju paradu-
mus un būt fiziski aktīvākiem. Šādas sporta 
nedēļas aktivitātes notiks arī Ventspils pilsē-
tā. Programma ir ļoti plaša un domāta visa 
vecuma cilvēkiem – publiski kikboksa treni-
ņi, vingrošanas nodarbības cilvēkiem ar kus-
tību traucējumiem, nūjošanas un skriešanas 
pasākumi, ārstnieciskās vingrošanas bezmak-
sas nodarbība, vērtīgas lekcijas un daudz cita. 

Svētdien jau pulksten 9.30 Ledus hallē aici-
nāti pulcēties visi tie, kuri vēlas izmēģināt 
spēkus olimpiskajā sporta veidā – kērlingā! To 
būs iespējams darīt trīs treniņus pēc kārtas – 
trīs svētdienas rītus. Turklāt to varēs darīt bez 
maksas! Ventspils kērlinga kluba biedru vadī-
bā būs iespēja iepazīties ar kērlinga noteiku-
miem, apgūt spēles un treniņu iemaņas, kēr-
linga spēlētāja ētikas kodeksu.

Bet tiem sporta mīļotājiem, kuriem labāk 
patīk vērot, nevis pašiem sportot, nedēļas 
galvenais notikums ir kā saldais ēdiens – svēt-
dien Ventspilī centrālā spēle Latvijas Virslīgā 
futbolā. Tajā "Ventspils" futbolisti centīsies 
pieveikt ambiciozo klubu “Riga FC”. 

TRADĪCIJAS KRIEVU DZEJĀ 
UN SPĒLĒS

Jau pagājušajā nedēļas nogalē Ventspilī 
sākās Krievu kultūras dienas, kas ilgs līdz 
pat oktobra sākumam. Sestdien pulksten 
16 Pārventas bibliotēkā notiks vietējā kora 
“Slavjaņe” koncerts, kurā varēs baudīt dzies-
mas ar dižo dzejnieku Aleksandra Puškina un 
Sergeja Jeseņina vārdiem. Savukārt svētdien 
no pulksten 12 Olimpiskā centra “Ventspils” 
vieglatlētikas manēžā pasākums visai ģime-
nei – krievu nacionālo sporta veidu spēles. 
Pasākums notiks sacensību veidā. Programmā 
– tautu nacionālas spēles “gorodki”, “lapta”, 
“babki”, “višibali”, svaru bumbu celšana, sta-
fetes un citas izklaides. Visiem jauniešiem – 
balvas par piedalīšanos, pieaugušiem – spe-
ciālas balvas. Abi pasākumi ir bez maksas. 

 HK “VENTA2002”  
AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

2017. gada 23. septembrī plkst. 17.15
U-14 komandu spēle

HK Venta2002 – Daugavpils BJSS

2017. gada 24. septembrī plkst. 15.45
U-12 komandu spēle

HK Venta2002 – SAULYS 
/ HPA (Lietuva)

Ostgala 
stāsti
Kā zina ikviens ventspilnieks, Ostgals 
ir mūsu pilsētas daļa, kas atrodas starp 
Vasarnīcu ielu, Ventu un jūru. Mūsdienās 
tas ir kluss un ne visai biezi apdzīvots ra-
jons, kurā valda senatnīga, teju muzejis-
ka gaisotne. Taču vēl pirms pusgadsimta, 
nemaz nerunājot par vēl senākiem 
laikiem, Ostgals bija dzīvīgs, rosīgs pil-
sētas teritorijā ieaudzis zvejniekciems, 
kur vējš dzenāja zivju, darvas un dūmu 
smārdu, kur skanēja zvejnieku un viņu 
sievu skaļās balsis, kaiju un zvejniekbēr-
nu klaigas.

ieraksts „dom Princa” 1853. g. Ventspils 
kartē, apzīmējot zemes gabalu blakus tag. 
Vasarnīcu ielai no Avotu ielas līdz Kroņa 
ielai, kur turpmāk dzīvojuši vecā lībiešu pat-
riarha pēcteči. 

Ne mazāk slavena par Prinču „dinasti-
ju” bijusi vēl viena Ostgala pioniera Znotiņa 
dzimta. Znotiņam piešķirtā zeme (3 pūr-
vietas) atradusies aiz Prinča īpašuma – uz 
jūras pusi. Zemesgabala rietumu robeža 
nosprausta netālu no pludmales. Kamēr 
nebija uzcelti lielie moli, šī robeža, tā teikt, 
stāvēja uz vietas. Taču 20. gs. sākumā zem-
ūdens straumes pie dienvidu mola sāka pie-
nest aizvien vairāk smilšu, ievērojami palie-
linot sauszemes joslu un attālinot jūras kras-
tu. Līdz ar to Znotiņu dzimtas īpašums pie-
auga gandrīz ģeometriskā progresijā. Tad nu 
tābrīža Znotiņu ģimenes galva parādīja īsta 
biznesmeņa vērienu un pārdeva lieko zemi 
(apmēram 11 pūrvietas) zvejnieku grunts-
gabaliem, kas pamazām izveidoja Kroņu, 
Loču u.c. Ostgala ieliņas. Znotiņu „bizness” 
atklājās tikai Latvijas pirmās republikas lai-
kos, kad krietns bariņš Ostgala namīpašnie-
ku dabūja maksāt par savu zemi otrreiz... 
Bijis, kā būdams, taču Znotiņi un Prinči bija 
sākotnējie Ostgala veidotāji, tāpēc viņu vār-
dos nosauktas divas šī rajona ielas. 

TUR I OSTGALS, DZIED TUR!
Starpkaru periodā Ostgalā atradās sešas 

privātas zivju kūpinātavas. Ābola kundzei 
piederošā stāvēja Kapteiņu un Valdemāra 
ielu stūrī, Līvu ielas kūpinātavas saimnieks 
bija Puķītis, Karlīnes ielā bija trīs – saimnie-
ki Vikštrēms, Putniņš, Šakars. Delikatešu – 
zušu, lašu un nēģu – kūpinātava un apstrā-
des darbnīca piederēja Bickim. Taču pati 
lielākā kūpinātava bija Ventspils Zvejnieku 
sabiedrības īpašums (padomju laikā – 
zivju konservu kombināta klubs). Bez zivju 
apstrādes uzņēmumiem Ostgalā bija arī 
daudz veikalu. Pats lielākais – Ešenberģa 
veikals Kapteiņu un Līvu ielas stūrī. Kapteiņu 
ielā bija arī gaļas veikals un maizes ceptuve. 
Var likties jocīgi, taču pirms II Pasaules kara 
Ostgalā nebija neviena kroga. Ja zvejnieki 

gribēja iemest kādu graķi, tad gāja uz pil-
sētu, t.i., teritoriju viņpus Vasarnīcu ielai. 
Kāds vecs ostgalnieks stāstīja:

„Tas bija pirms kara. Es un citi puiši 
pēc vienas balles naktī gājām uz mājām 
pa Jūras ielu gar Lunaparku. Prāts lus-
tīgs, gribas uzdziedāt. Uzreiz no apstādī-
jumiem izlec viens policists, pipka rokā, 
un uzsauc, – sak, puiš, te jūs nedzied, te 
i pilset, iet labak pār Vasarnič ielai, tur i 
Ostgals, dzied tur!”

“ATGRIEZTAIS RIECIENS” –  
OSTGALS

Pēc kara, kad Ventspili pārpludināja 
krievu okupācijas armija, Ostgalā (tāpat 
kā visā pilsētā) kā sēnes pēc lietus pacē-
lās krogs pie kroga. Šajā nelielajā teri-
torijā dažāda kalibra dzertuvju bijis vis-
maz sešas. Slavenākās bija „Koreja” un 
„Betlēme”. Kapteiņu ielā, agrākā vei-
kaliņa telpās iekārtoja bufeti ar krievu 
bufetnieci Mašu pie letes. Vējainā laikā 
tur sanācis zvejnieku kā biezs, un ne reizi 
vien izcēlies kašķis. Kārtējā tesiņa laikā 
kāds ostgalnieks iesaucies: „Te jau nu iet 
kā Korejā!” (50. gados Korejā notika pil-
soņu karš). No tā arī cēlies krodziņa neofi-
ciālais nosaukums. Savukārt „Betlēme” 
bija paplašināts kiosks Vasarnīcu un Kroņa 
ielas stūrī, kur varēja cienāties ar šņabi, 
liķieriem un alu, piekožot ķilavmaizes un 
pat sarkanos ikrus. Tā kā kioskā nebija 
elektrības, tumšajā laikā telpu apgaismo-
ja ar svecītēm – lūk, tāpēc arī „Betlēme”!

Piecdesmito gadu beigās palielinājās 
zvejnieku kolhoza „Sarkanā bāka” turība. 
Daudz zvejnieku pameta Ostgalu un pār-
cēlās vai nu uz kolhoza celtajām daudz-
dzīvokļu mājām Lielajā Prospektā (tolaik 
Brīvkalna iela) un Poruka ielā, vai arī 
būvējās paši. Ostgala balsis pieklusa, arī 
zivju kūpinātavas sendienām pazudušas, 
aizvien vairāk tukšu māju. Šajā ziņā nekas 
nav mainījies arī šodien – šķiet, Ostgals 
kļuvis par Ventspils „atgriezto riecienu”, 
kas, vismaz pagaidām, nekādi nepielīp 
atpakaļ. 

20. gs. divdesmito gadu beigu attēlā skats uz Vasarnīcu ielu. Tālumā redzama Venta; labajā 
pusē – krustojums ar Jūras ielu, aiz tās Esplanāde, priekšpusē Lunaparks. Kreisajā pusē Līvu 
ielas sākums.

T 
omēr Ostgals nebūt nav tik sens; 
salīdzinot ar Vecpilsētu un pat 
Tirgus laukuma apvidu, Ostgals 
ir īsts jauniķis. Pilsētas vēstures 
albuma bildes atklāj, ka tikai 19. 

gadsimta vidū pēc cariskās Krievijas val-
dības aicinājuma – zemniekiem pārcelties 
uz dzīvi smilšu klajumos ostas tuvumā (lai 
apturētu plūstošo smilšu ieplūšanu ostā) – 
rodami Ostgala pirmsākumi. 

PRINČI UN ZNOTIŅI
Noteikti jāatgādina, ka tolaik jūra pilsē-

tai atradās daudz, daudz tuvāk, – tikai kādu 
10 minūšu gājumā no tagadējās Vasarnīcu 
ielas.

Un, kā jau iepriekš stāstīts, viens no pir-
majiem ienācējiem, ja ne pats pirmais, bija 
lībietis Jānis Princis ar ģimeni. Viņa klāt-
būtni nākamajā Ostgalā apliecina krievisks Līvu iela septiņdesmitajos gados.
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A U N S
Daudz enerģijas paņems darba tēma. Jauni kontakti, tikša-
nās, pārrunas. Labi ar visu tiksi galā, tomēr slodze būs liela. 

Tāpēc brīvajā laikā vajag atpūsties un izvēdināt galvu – dodies pie 
dabas, izbaudi zeltīto rudeni un sakārto domas. Piemērots laiks arī 
tālākam ceļojumam.

V Ē R S I S
Nesatraucies par situācijām vai citu cilvēku rīcību, ko 
nevari ietekmēt. Svarīgākais – būt līdzsvarā un harmo-

nijā ar sevi. Iespējams, pēdējā laikā bijusi spriedze un stress, tāpēc 
brīvdienās par labu nāks izkustēšanās un sportiskas aktivitātes. Velti 
uzmanību mīļotajam cilvēkam.

D V Ī Ņ I
Domīgs noskaņojums un vēlme iedziļināties lietu būtībā. 
Tomēr negremdējieties pārāk dziļās apcerēs, lai nenoska-

ņotos uz pesimisma stīgas. Svarīga mājas dzīve un ģimenes noska-
ņojums. Labprāt centieties palīdzēt savējiem ar padomu un atbalstu, 
taču nevajag pārspīlēt. 

V Ē Z I S
Viedas idejas, kas var noderēt pašam un citiem. Taču 
uzklausi arī citu viedokli un esi atvērts sadarbībai. Nevajag 

norobežoties un slēpties savās bruņās, jo risināmi daudzi neatliekami 
jautājumi. It īpaši darba jomā. Mājās darāmā arī būs pilnas rokas, it 
īpaši tad, ja ģimenē aug bērni.

L A U V A
Darbā saglabā rāmu garu, neiesaisties strīdiņos un „nelec” 
acīs priekšniecībai. Raugies gan, lai tavs veikums tiek adek-

vāti atalgots. Bet, ja kaut kas neapmierina, tad ir vērts meklēt citas 
profesionālās iespējas. Attiecībās svarīga stabilitāte, runā par savām 
vēlmēm ar mīļoto cilvēku.

 
J A U N A V A
Enerģijas tev netrūks. Izvirzi mērķus un pārliecinoši virzies 
tiem pretī. Darbā iespējamas pārmaiņas un jauni uzdevumi, 

uztver tos mierīgi un neiesaisties konfliktos ar priekšniecību. Privātajā 
dzīvē valdīs ģimeniskas noskaņas. Labi, ja līdzās ir cilvēks, uz kuru var 
paļauties. 

S V A R I
Interese par visdažādākajām tēmām un vēlme apgūt jau-
nas zinības un iemaņas. Iegūsi plašu informāciju, taču 

mēģini atsijāt graudus no pelavām. Fakti rūpīgi jāpārbauda. Privātajā 
dzīvē ieklausies mīļotā cilvēka viedoklī un saprotami izklāsti savu, 
citādi var rasties nesaprašanās un pārpratumi. 

S K O R P I O N S
Darba dienas ritēs dinamiski, var nākt klāt jauni pienāku-
mi un mainīties uzdevumi. Neņem visu tuvu pie sirds, un ja 

kaut kas neiet no rokas, atliec uz vēlāku laiku. Nevajag strīdēties vai 
iesaistīties neauglīgās diskusijās. Dienu straujajā ritmā atvēli pietie-
kami daudz laika atpūtai un saudzē veselību.

S T R Ē L N I E K S
Sekmīgi risināsi lietišķās sarunas, taču jābūt modram 
attiecībā uz jaunām peļņas iespējām, bet ja priekšniecība 

apspriež atalgojuma jautājumus, nekautrējies atgādināt savu veiku-
mu. Attiecībās ar mīļoto gādā par saskaņu, un ja rodas kādas dom-
starpības, nestāsti par tām citiem.

  
M E Ž Ā Z I S
Dažādas pārdomas par dzīvi un noderīgas atklāsmes. Labi 
izpratīsi situācijas un cilvēku rīcības motīvus. Dienu gaita 

lielā mērā atkarīga no garastāvokļa un emocijām. Neļauj vaļu negā-
cijām, tad labi parādīsi sevi profesionālajā jomā un gūsi panākumus. 
Izaugsmes iespējas.

Ū D E N S V Ī R S
Var rasties labas iespējas nopelnīt, tikai neriskē un neiesais-
ties apšaubāmos pasākumos. Jāpārskata ikdienas tēriņi un 
nevajag tērēties par niekiem vai izklaidēm. Sekmīgs laiks, 

lai kārtotu lietišķas darīšanas iestādēs. Ja nepieciešams padoms vai 
palīdzība vērsies pie seniem, labiem draugiem.

Z I V I S
Darbā nopietni pienākumi un atbildība, taču ar rezultā-
tiem būsi apmierināts. Tavas radošās ieceres apvienojumā 
ar praktiskiem risinājumiem saņems augstu novērtējumu. 

Brīvdienās vislabāk jutīsies kopā ar savējiem, ģimenes lokā. Vienotībā 
ir spēks un atbalsts jebkurā dzīves situācijā.

HORO
SKO
PI   
22.-28.09., 2017.

Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe

Anekdotes

MEDIJU ZIŅA: “Tranzīta un satiksmes nozares pārstāvji aicināja maksimāli efektivizēt “Latvijas dzelz-
ceļa” darbību, pārmetot uzņēmumam infrastruktūras maksas paaugstināšanu brīdī, kad nemitīgi notiek 
kravu apjoma samazinājums, kā arī norādīja, ka Satiksmes ministrijas rīcība, cenšoties lāpīt budžeta cau-
rumus, tikai paaugstinot tarifus un arī nozares tiešās izmaksas, tranzīta nozarei var izrādīties liktenīga.”

(“Ventspilnieks.lv”, 15.09.2017.)

Visi tranzītbiznesa pārstāvji un uzņēmumi sit trauksmes zvanus, ka kravu apjoms krītas, visi klienti no 
ārzemēm (krievi, kazahi, ķīnieši... – vajadzīgo pasvītrot vai pierakstīt klāt) izvēlas Klaipēdu un Sankt-
pēterburgu, bet mūsu valsts vadoņi (“Latvijas dzelzceļa” un Satiksmes ministrijas personā) kā vienīgo 
risinājumu rūkošās naudas plūsmas uzlabošanai piedāvā celt tarifus pārvadājumiem un paaugstināt 
akcīzes nodokli dīzeļdegvielai pārvadājumiem pa dzelzceļu. Princips “tas nekas, ka ved mazāk, toties tad 
lai maksā vairāk” diemžēl praksē nedarbojas. Un ir kā vecajā, visiem zināmajā anekdotē:

Tantīte pārdod sunīti tirgū. Puisis pieiet klāt un prasa:
“Vecmāmiņ, cik tad sunītis maksā?
 “500 eiro, dēliņ,” saka tantīte.
“Tu ko, par sētas kranci 500 eiro?”
“Dārgi jau ir, dēliņ, bet naudiņu ta’ vajag...”

Zīmējums: Zemgus

Dzīves gudrības
Lai kļūtu bagāts, vajag trīs lietas – 
prātu, talantu un daudz naudas.
Viena no svarīgākajām sievietes 
erogēnajām zonām ir vīrieša nau-
das maks.
Slikts tas ģenerālis, kurš nesapņo 
kļūt par pieminekli!
Veiksmīgi apprecēties – tas pats, 
kas, iebāžot roku maisā ar odzēm, 
izvilkt zalkti…
Kļūdīties ir cilvēcīgi. Bet vainot kādu 
citu savās kļūdās – vēl cilvēcīgāk!
Lai nopelnītu sev iztiku, ir jāstrā-
dā. Lai kļūtu bagāts – jāizdomā kaut 
kas cits.
Ja tu no rīta pamosties un savu vārdu 
nevari atrast miljonāru sarakstā, tad 
dodies vien uz darbu…
Ja sieviete saka vīrietim, ka viņš ir 
pats labākais un gudrākais, tas nozī-
mē, ka viņai ir izbeigusies nauda.
Kad mēs pārkāpjam likumu – mums 
uzliek soda naudu. Kad mēs rīko-
jamies pareizi – mums uzliek 
nodokļus.
Nevienu sievieti nevar izģērbt līdz 
galam. Līdz galam var izģērbt tikai 
vīrieti…

No iepazīšanās sludinājumiem
Izcila skaistule iepazīsies ar īpaši 
neglītu vīrieti, lai vēl vairāk izceltu 
savu skaistumu.

Pieredzējusi atraitne, kurai bijuši pieci 
vīri, meklē sev dzīvesdraugu. Par 
sevi: patīk lasīt sēnes un tās gatavot.

Jauka sieviete iepazīsies ar vīrie-
ti, kam nav sievas, bērnu un citu 

problēmu. Mums viss vēl priekšā. 

Pārliecināta vecmeita iepazīsies ar 
neglītu, dumju un kašķīgu vīrieti, lai 
nostiprinātu savus uzskatus.

Strīds par to, kas ir mīlestība.
Profesors:
– Mīlestība ir slimība, no kuras cil-
vēks nonāk gultā.
Ārsts:
– Kas nu tā par slimību, ja neviens 
negrib ārstēties? Nē, mīlestība ir 
darbs.
Direktors:
– Kas nu tas par darbu, ja galve-
nais orgāns stāv? Nē, mīlestība ir 
process.
Advokāts:
– Kas nu tas par procesu, ja abas 
puses ir apmierinātas? Nē, mīlestī-
ba ir māksla.
Gleznotājs:
– Kas nu tā par mākslu, ja to var kurš 
katrs? Nē, mīlestība ir zinātne.
Profesors:
– Kas nu tā par zinātni, ja students 
var, bet es ne?

Blondīne un brunete staigā pa liel-
veikalu un sarunājas:
– Klau, man ar apģērbu viss kārtībā?
– Jā, protams.
– Lūpu krāsa nav izsmērējusies?
– Nē. Kāpēc jautā?
– Nu, saproti, tas skaistais puisis visu 
laiku uz mani skatās…
– Bet tas taču ir manekens!

Pie restorāna apstājas jauna, ekstra-

vaganta mašīna. No tās izkāpj vīrie-
tis kā no žurnāla vāka. Viņam klāt 
pieiet ubags, netīrs, smird pa gabalu 
un lūdz naudu:
– Iedod man naudu, jo nomiršu 
badā un mani bērni arī nomirs badā.
Brīdi padomājis šikais vīrietis izvelk 
no kabatas 100 eiro un dod uba-
gam, bet tad atvelk roku atpakaļ 
un nosaka:
– Noteikti nodzersi!
– Neee! Es nedzeru jau 10 gadus.
Vīrietis sniedz naudu, bet atkal 
apraujas:
– Noteikti nopīpēsi!
– Neee! Es nepīpēju un nekad nees-
mu pīpējis!
Vīrietis atkal sniedz naudu, bet tad 
atkal apraujas:
– Noteikti iztērēsi guļot ar 
prostitūtām.
– Neee! Mani neinteresē nekādas 
sievietes, tikai mana sieva un bērni.
Brīdi apdomājies vīrietis attaisa sava 
šikā autiņa durvis un saka ubagam:
– Sēdies!
– Es?!?! Es taču esmu netīrs, smirdu, 
nosmērēšu Tev mašīnu!
– Sēdies! Aizbrauksim pie manas 
sievas, gribu viņai parādīt kā izska-
tās vīrietis, kurš nedzer, nepīpē un 
kuru neinteresē citas sievietes!

– Smēķējat?
– Nē!
– Dzerat?
– Nē!
– Kārtis spēlējat?
– Nē!
– Jums vispār ir kāds netikums? 
– Ir! Es meloju!



ОВЕН
Много энергии потребует от вас работа. Установление контактов, 
встречи, переговоры. Вы с успехом справитесь, но нагрузка будет 
велика. Поэтому в свободное время нужно отдохнуть и проветрить-

ся – отправьтесь на природу, насладитесь золотой осенью и приведите в 
порядок мысли. Подходящее время для дальнего путешествия. 

ТЕЛЕЦ
Не беспокойтесь из-за тех ситуаций или поступков людей, на 
которые вы не в силах повлиять. Самое главное – быть в ладу 
с самим собой. Возможно, последнее время выдалось напря-

женным, полным стресса, поэтому в выходные будет полезно подвигаться, 
заняться спортом. Уделите внимание любимому человеку. 

БЛИЗНЕЦЫ
Время погружения в свой внутренний мир. Однако не погружай-
тесь слишком глубоко, чтобы не настроиться на пессимистичный 
лад. В этот период для вас важны семейная жизнь и домашние 

заботы. Вы с удовольствием поможете близким советом и поддержите их, но 
не перестарайтесь. 

РАК
У вас появятся идеи, которые могут оказаться полезными как 
для вас, так и для других. Однако не забывайте и прислушать-
ся к окружающим, будьте открыты для сотрудничества. Не нужно 

прятаться за собственной броней, поскольку неотложные вопросы будут тре-
бовать решения. Особенно в рабочей сфере. Дома также полно работы, осо-
бенно, если в семье растут дети. 

ЛЕВ
 На работе сохраняйте спокойствие, не вступайте в ссоры и «не 
высовывайтесь» перед начальством. Но обратите внимание на 
то, чтобы ваша работа была адекватно оплачена. Если вас что-то 

не устраивает, то стоит приступить к поиску других профессиональных воз-
можностей. В отношениях важна стабильность, поговорите о своих потребно-
стях с любимым человеком. 

ДЕВА 
Энергии у вас будет предостаточно. Устанавливайте цели и уве-
ренно идите к ним. На работе возможны перемены и новые задачи, 
воспринимайте это спокойно и не вступайте в конфликты с началь-

ством. В личной жизни вы будете ориентированы на семейные ценности. 
Хорошо, если рядом есть человек, на которого можно положиться. 

ВЕСЫ
Вы будете интересоваться самыми разными темами, захочется 
освоить что-то новенькое. Вы получите много информации, но 
постарайтесь отделить зерна от плевел. Информацию необходи-

мо тщательно проверять. В личной жизни стоит прислушаться к точке зрения 
любимого человека и доступно выразить свое мнение, иначе может возник-
нуть непонимание и недоразумения. 

СКОРПИОН
Динамичная рабочая неделя, могут появиться новые обязанности 
и поменяться задачи. Не принимайте все близко к сердцу, если 
какой-то вопрос решить не удается, отложите его на более позд-

нее время. Не стоит спорить и участвовать в бесплодных дискуссиях. В суете 
дней старайтесь достаточно времени посвятить отдыху, будьте внимательны 
к своему здоровью. 

СТРЕЛЕЦ
Удачные деловые переговоры, однако следует быть осторож-
ным, если появятся новые возможности заработать, однако, 
если начальство обсуждает вопросы зарплаты, не стесняйтесь 

напомнить о своих заслугах. В отношениях с любимым человеком позаботь-
тесь о взаимопонимании, а если возникают разногласия, не рассказывайте о 
них посторонним. 
  

КОЗЕРОГ
Размышления о жизни и полезные выводы. Вы будете хорошо 
понимать мотивы поступков различных людей и сложившиеся ситу-
ации. То, как будет проходить для вас этот период, в значительной 

степени зависит от настроения и эмоций. Не давайте волю негативным чув-
ствам, тогда вы сможете хорошо показать себя в профессиональной сфере и 
добьетесь определенных успехов. Вероятно, появятся возможности для роста. 

ВОДОЛЕЙ
Может появиться хорошая возможность заработать, только не 
рискуйте и не принимайте участие в сомнительных мероприятиях. 

Нужно пересмотреть свои траты, не стоит спускать деньги на пустяки или раз-
влечения. Удачное время для посещения учреждений, чтобы уладить дело-
вые вопросы. Если необходим совет или помощь, обратитесь за помощью к 
старым добрым друзьям. 

РЫБЫ
На работе – серьезные обязанности и ответственность, но 
результаты вас порадуют. Ваши творческие планы вкупе с прак-

тическими решениями получат высокую оценку. В выходные лучше всего 
провести время в кругу семьи. В единстве – сила и поддержка в любой жиз-
ненной ситуации.
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астролог 

НОВОСТЬ МАСС-МЕДИА: “Представители транзитной отрасли и отрасли сообщения призывают 
максимально эффективизировать работу “Latvijas dzelzceļš”, упрекая предприятие в повышении платы 
за использование инфраструктуры в тот момент, когда постоянно происходит снижение объёма грузов, 
они также указали, что действия Министерства сообщения, пытающегося латать дыры в бюджете, 
только повышая тарифы и прямые затраты отрасли, могут стать для транзитной отрасли роковыми». 

(“Ventspilnieks.lv”, 15.09.2017.)

Все представители и предприятия транзитной отрасли бьют тревогу по поводу того, 
что объём грузов падает, все клиенты из-за рубежа (русские, казахи, китайцы… - нужное 
подчеркнуть или дописать) выбирают Клайпеду или Санкт-Петербург, а руководители нашего 
государства  (в лице «Latvijas dzelzceļš» и Министерства сообщения) как единственное 
решение для увеличения уменьшающегося денежного потока предлагают повысить тарифы 
на перевозки и повысить акцизный налог на дизельное топливо для железнодорожных 
перевозок.  Принцип – «ничего, что везут меньше, зато тогда пусть платят больше» - к 
сожалению, на практике не работает.  И всё как в старом, всем хорошо известном анекдоте:
Бабушка продаёт на базаре собачку:
“Бабуль, сколько стоит собачка?
 - 500 евро, сынок, говорит старушка. 
- Ты что, за дворняжку 500 евро?
- Дорого, конечно, сынок, но денюшку то надо…”. 

Рисунок: Zemgus

Смешные законы разных стран  
В штате Огайо разрешено плюнуть 
полицейскому в лицо, если он допу-
стил ошибку произнося вашу фами-
лию  
Согласно американскому закону, 
домашний кот может выступать в 
качестве присяжного в суде  
В Дании женщинам разрешено изме-
нять мужу, если муж козел  
В Эфиопии преподаватель чихнувший 
три раза на занятиях, может быть 
избит студентами  
В Голландии курящий марихуану в 
общественном транспорте, обязан 
поделиться с водителем  
В Индонезии студент имеет право не 
идти на экзамен, если у него 46 ноже-
вых ранений  
В Голландии студентам строго запре-
щается накуривать преподавателей 
марихуаной, с целью получения заче-
та  
В Сербии запрещено уби-
вать человека, не предупре-
див его за неделю до этого.

Если вы искренне считаете женщин 
слабым полом, попробуйте ночью 
перетянуть одеяло на себя.  

- Причина развода с Вашим мужем? 
- У нас не совпадали религи-
озные взгляды... — Он не при-
знавал, что я Богиня... 
- В смысле?
- Он не признавал, что я Богиня....

- Мам!!! У меня губы обветрились!!! 
- Говорила я тебе - зима на улице! 
Трусы нужно теплые одевать!

Витя и Надя отправили свои имена в 
тест на совместимость, и им пришел 
отрицательный ответ.  

Решили разводиться, хотя их отгова-
ривали и дети, и внуки, и правнуки...

- Слышь, закурить не найдется?  
- Пожалуйста!  
- Давай сюда свой мобильник!  
- Пожалуйста!  
- Бабло есть?  
- Вам денег дать, ребята? Если хотите 
наехать, нужно ставить перед челове-
ком нереальные задачи! 
- На, банку Колы, открой!  
- Пожалуйста!  
- А теперь закрой!!!

- А Роза Марковна-то у нас морж! 
- Что, в проруби сегодня купалась? 
- Нет, просто крупная и с усами!

- Дорогая, какое у тебя самое завет-
ное желание? 
- Чтобы ты меня поцеловал в трех 
местах... 
- Ого! Это в каких, любимая? 
- В Париже, Венеции и на Багамах.

Новый русский подходит к пивному 
ларьку и протягивает в окошко десять 
баксов.  
Из окошка высовывается рука и про-
тягивает ему пятерку сдачи.  
- Ты че, братан?! Когда это я, в нату-
ре, у тебя сдачу брал?!  
- Так сегодня, извините, пива нету…

Телефонный разговор:  
- ...  
- Да режься!!!  
- ...  
- Да колись, да хоть глотай колеса!!!  
- ...  
- Да топись ты, вешай-
ся. Мне все равно!!! 
(Со злостью бросает трубку)  
Проходит несколько минут. Звонок. 

Подымает трубку и добрым голосом 
произносит:  
- Служба Доверия. Слушаю Вас.

— Мадам, вам сколько лет? 
— 85. 
— Ой-вэй! А вы пьете, курите? 
— Конечно! Иначе я так вооб-
ще никогда не сдохну... 

Согласно последнему независимо-
му научному исследованию, сиде-
ние за компьютером более четы-
рех часов в день значительно улуч-
шает зрение и снижает риск забо-
левания геморроем. Независимое 
исследование было профинансиро-
вано компанией «Майкрософт».

В приемную управляющего неожи-
данно входит его жена и видит, что 
у него на коленях сидит секретар-
ша. Управляющий, заметив в дверях 
жену, диктует: «...Hа этом основании 
прошу выделить для моей прием-
ной второй стул. А теперь подпись».

Блондинки попили чаю. Вода оста-
лась. 
Сидят, думают: 
- А что с остальным кипятком делать? 
Жалко выливать. 
- Да поставь в холодильник, 
кипяток всегда пригодится.

Экскурсовод: 
- На этой кровати спали Людовик XII, 
XIII, XIV, XV и Наполеон! 
- Боже, - вздыхает сердобольная 
туристка,- как же им было тесно!

Выяснилось, что кот Дорофей сбе-
жал потому, что в последнее время 
хозяин, как настоящий политик, кор-
мил его одними обещаниями..

АНЕКДОТЫ
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В ЛАТВИИ

БАБЬЕ ЛЕТО ЕЩЁ БУДЕТ! 
В конце этой недели в латвийском регио-
не усилится влияние обширного антици-
клона, поэтому он ветрами с восточной 
стороны принесёт в Латвию более сухие 
и тёплые воздушные массы. Температура 
воздуха в конце недели достигнет +15+20 
градусов, местами будет даже несколько 
теплее, свидетельствуют прогнозы синоп-
тиков. Долгосрочные прогнозы синоптиков 
свидетельствуют, что возможно сухая пого-
да продлится даже до конца сентября.  

БЫСТРЕЕ ВСЕГО РАБОЧИЕ МЕСТА 
ЗАПОЛНЯЮТСЯ В ИКТ 
И В СТРОИТЕЛЬНОЙ ОТРАСЛИ 
В первом полугодии этого года быстрее 
всего число занятых рабочих мест увели-
чилось в отрасли информационных и ком-
муникационных услуг (+6% или 1800), в 
строительстве (+5,2% или 2900), в государ-
ственном управлении (+3,1% или 2000), 
в отрасли услуг расселения и питания 
(+2,9% или 1000), свидетельствуют данные 
Центрального статистического управления. 

ПРИШЛО ВРЕМЯ ОТКАЗАТЬСЯ 
ОТ ГОЛОСОВАНИЯ «ВОЗДЕРЖАЛСЯ» 
В сейм подана петиция, собравшая 11 000 
подписей жителей с инициативой, призы-
вающей ликвидировать возможность депу-
татам воздерживаться при голосовании. 
«Общество за открытость «Delna»» призы-
вает Сейм поддержать инициативу и таким 
образом умножить и ответственность, и 
открытость депутатов, и доверие обще-
ства Сейму.  

В КУРЗЕМЕ НЕ ОБМОЛОЧЕНО 
40% ПОЛЕЙ ЗЕРНОВЫХ КУЛЬТУР
В настоящее время из-за затяжных дождей 
не обмолочено примерно 40% полей зер-
новых культур, в свою очередь от общих 
площадей посеяно только 15%-20% ози-
мых, свидетельствуют расчёты общества 
Zemnieku saeima («Крестьянский сейм»). 
Также нет возможности сделать второй 
или третий укос для корма – поля слиш-
ком влажные, чтобы на них могла выехать 
тракторная техника.    

УЧЁНЫЕ ВЗВОЛНОВАНЫ 
ПО ПОВОДУ ГОСУДАРСТВЕННОГО 
ФИНАНСИРОВАНИЯ
Латвийская академия наук (ЛАН) обрати-
лась к премьеру и министру образования 
с просьбой к должностным лицам начать 
незамедлительно действовать, чтобы в 
2018 году не допустить прерывания финан-
сирования госбюджета исследовательских 
организациям Латвии. Такой риск созда-
ёт не выполнение решения Латвийского 
стратегического совета по исследовани-
ям и инновациям, которое в том числе 
предусматривает обеспечение продолже-
ния финансирования государственной про-
граммы исследований в 2018 году в объ-
ёме 5,7 млн евро. 

В СЕЙМЕ РАСТУТ ЛОББИРОВАННЫЕ 
СОМНИТЕЛЬНЫЕ ГОЛОСОВАНИЯ
В отдельных случаях в Сейме в скрытой 
форме лоббируются сомнительные голо-
сования, к тому же они имеют тенденцию 
роста, проинформировал депутат Сейма 
Илмарс Латковскис. Политик посетовал на 
то, что В Сейме царит диктатура партокра-
тии, от которой нужно пытаться отказаться. 
Депутат также критикует коллег, для кото-
рых во внешней политике «Согласие» или 
олигархи могут быть самыми большими 
врагами, а в сделках влияния все становят-
ся единой партией. 

ДОЛЖНИКИ МОГУТ ОСВОБОДИТЬСЯ 
ОТ ДЕНЕЖНЫХ ШТРАФОВ
С 1 января следующего года вступает в 
силу новый закон налоговой поддержки, 
который предложит налоговым должникам 
не платить штраф и пеню по налоговым 
задолженностям, оплатив основной долг 
в установленные сроки – в течение двух 
лет. Однажды подобное мероприятие уже 
было реализовано, однако интерес нало-
гоплательщиков-должников к нему был 
значительно ниже, чем прогнозировалось 
вначале.

у меня очень хорошая зрительная память, 
новые знания и информацию я стараюсь 
получить и запомнить в любой сфере. И 
стремлюсь сразу применить их на практи-
ке. Иллюстрация из жизни: более двадца-
ти лет назад я был одним из первых в 
Латвии, кто откликнулся на предложение 
финской фирмы построить семейный дом 
из заморских древесных панелей, по стан-
дартам того времени очень инновационно 
оснастив его теплосберегающими техноло-
гиями. Для фирмы это был пилотный про-
ект, чтобы войти на латвийский рынок. Для 
семьи Кристиньшей же это означало пере-
браться из тесной двухкомнатной квартирки 
в большой «дом своей мечты». За несколько 
месяцев. Конечно, за скобками остается взя-
тый в банке кредит, который долго еще при-
дется выплачивать… Тут нужно поблагода-
рить Господа и себя, что в студенческие годы 
встретил Антру из Кандавы, которая позднее 
согласилась стать моей женой. У нее высшее 
экономическое и бухгалтерское образование, 
которое в таких случаях очень кстати».     

СЮДА, ДУНДАГЦЫ, В ВЕНТСПИЛС! 
Продолжая тему освоения новых знаний 

– как смышленому студенту, Улдису в ЛСА 
предложили дополнительное обучение на 
получение сертификата эксперта по древе-
сине. Согласился, сдал экзамены, и оказа-
лось, что это очень пригодилось в его даль-
нейшей трудовой жизни. Стало известно, 
что именно такой специалист необходим 
на деревообрабатывающем предприятии 
«Kurekss», которое в годы Атмоды основали 
в Вентспилсе братья Арнис и Янис Апсиши. 

Улдис подал заявление и был принят, 
предложение работать по специальности 
получила и Антра. Улдис считает, что на теме 
роли «Kurekss» в их семейной жизни стоит 
остановиться подробнее. 

 «Несмотря на то что жителей Курземе 
принято считать мрачными и необщитель-
ными, в Дундаге все друг друга более-ме-
нее знают. Отец Апсишей работал в дундаг-
ском леспромхозе, мать была фармацевтом 
в местной аптеке, а братья задолго до меня 
окончили среднюю школу, в которой и я учил-
ся. Когда они нашли помещение в Вентспилсе 
и рынок сбыта продукции предприятия за гра-
ницей, стали искать кадры для работы, в том 
числе, или, может быть, главным образом в 
Дундаге. Из тех людей, которым можно дове-
рять не только в профессиональной сфере, 
но и просто по-человечески. Были годы, когда 
третья часть или даже половина сотрудников 
были нашими земляками. Из того, что гово-
рили люди, можно было понять, что Апсиши 
не всегда ищут суперспециалистов, а пыта-
ются привлечь тех, в ком видят честность и 
старание для профессионального роста. Тем, 
кого выбрали, помогают не только освоить 
необходимые навыки, но и в бытовых вопро-
сах, как это было в случае с нами и приобре-
тением квартиры. Сейчас очевидно, что это 
была правильная тактика. Предприятие рас-
тет: когда меня принимали на работу, я стал 
тринадцатым по счету, теперь нас уже около 
двухсот», – Улдис не скрывает, что без помо-
щи работодателя им пришлось бы намного 
тяжелее. 

Вентспилчанин из Дундаги

ПОМОГЛИ БРОСИТЬ ЯКОРЬ
«Когда мы с Антрой начали совместную 

жизнь, то искали стабильное место, где 
можно бросить якорь, потому что Дундага не 
казалась подходящим местом, а Рига слиш-
ком далеко. Остановились на Вентспилсе 
как на более близком нам ментально, ведь 
в свое время наши территории были еди-
ным административным целым. Очень сво-
евременно стало известно, что в «Kurekss» 
требуется эксперт – браковщик древесины. 
Что может быть лучше! Позднее, читая о 
братьях как меценатах, обладателях титула 
«Гордость Латвии», мы с женой рассужда-
ли, что это, может быть, было не случай-
ностью, а ненавязчивой помощью, чтобы 
можно было поддерживать стабильность 
семьи, чтобы супругам не пришлось жить 
порознь», – и через двадцать три года, про-
работанных на предприятии, Улдис вспоми-
нает об этом с благодарностью. 

«Не хочу быть неверно понятым, будто 
хвалю своих работодателей в корыстных 
целях, потому что общеизвестен факт, что 
братья открыты для конкретной адресной 
благотворительности. Они помогают своей 
бывшей школе, присвоили стипендии ста-
рательным студентам из неимущих семей, 
жертвуют на социальные нужды Дундагской 
волости. К тому же, эта помощь – не просто 
уронить слезу, в одной из публикаций Янис 
Апситис охарактеризовал это как «жить в 
равновесии между душой и разумом». В том 
смысле, что пожертвования не абстракт-
ны, помощь оказывается тем людям, кому 
она необходима, и тогда, когда они в этом 
нуждаются и когда она приносит пользу в 
долгосрочной перспективе. Одновременно 
не истощая ресурсов благотворителей, пото-
му что и им деньги не просто достаются, они 
нужны и на развитие предприятия», – Улдис 
просит извинить за отступление об Апсишах, 
поясняя, что их отношение к благотворитель-
ности «достойно подражания и, если гово-
рить обо мне, если можно так выразиться, 
„заразно”». 

ПРИОРИТЕТ – ПОЛОЖИТЕЛЬНЫЕ 
ЭМОЦИИ

Деятельность Улдиса в первую оче-
редь связана с поддержкой, оказываемой 

вентспилсскому хоккею, то 
есть 170 детям и молодым 
людям. Уделять внимание 
этим нуждам он стал после 
того, как сыновья четко 
выразили желание трениро-
ваться, чтобы стать повели-
телями черной шайбы. 

«Я начал интересовать-
ся, в каких условиях про-
ходят тренировки, как орга-
низуются соревнования, как 
у клуба идут дела с при-
влечением финансирования. 
Обнаружилось огромное 
количество дел, которые мне 
по силам. Я осознавал, что 
все это – в свободное время 
и без вознаграждения», – 
Улдис говорит, что хотелось 
бы, чтобы результатом ста-

раний стали положительные эмоции детей и 
молодежи, больше ничего. Потому что спорт 
он поддерживает в любых его проявлениях, 
хотя в хоккей профессионально не играл. 
Ответственность за клуб он взял на себя, 
став одним из четырех членов его прав-
ления, занявшись формированием силь-
ной тренерской команды, лично обращаясь 
и привлекая в Вентспилс таких хоккейных 
грандов, как Олег Сорокин и Юрис Клоданс. 
Он также взял на себя заботу о размещении 
и обеспечении молодых хоккеистов, играю-
щих в клубе и живущих в других городах, в 
том числе, – в принадлежащем семье госте-
вом доме, который содержится лишь соб-
ственными силами и где постепенно осу-
ществляется реставрация. Владелец счи-
тает, что таким образом он, выражаясь кра-
сиво, «делает вклад в будущее», не столь-
ко в плане растущего хоккейного мастер-
ства, сколько в отношении воспитания целе-
устремленной и здоровой молодежи, ведь 
человек, наделенный силой и волей, позднее 
добьется успехов в любой области. 

ЧЕСТНЫЙ ТРУД – ТОЖЕ ПОЛИТИКА
В Латвии не много наберется родов, кото-

рые могут проследить свою историю на про-
тяжении 300 лет, – а именно таков род 
Кристиньшей по женской линии. Имя парень-
ка из селения Вайде Дидрикиса Кристиньша 
в церковных книгах появилось примерно на 
сто лет позднее, когда он взял в жены Марию 
из рода Бертхольдов, однако возможно, что 
и его предки жили здесь намного раньше. 
Задумывался ли Улдис Кристиньш, что обя-
занность каждого последующего поколения, 
в том числе, и его, достойно продолжать эту 
эстафету? И проросли ли в его характере 
через столетия корни, восходящие к ливским 
предкам? 

«Прежде всего, спасибо Байбе Шувцане, 
которая так основательно изучила историю 
селения Вайде, затронув и первоистоки рода 
Кристиньшей. И жительнице Дундаги Айе 
Кристине, которая также делала это в рам-
ках своих возможностей. Нужно помнить, 
что раньше в семьях в прибрежных поселках 
было много детей, каждый со своим харак-
тером и судьбой. Однако в старинных источ-
никах мы можем проследить основные цен-
ности, которые помогли ливам пройти сквозь 
столетия, войны и бесчеловечные режимы. 
По моему мнению, это честность, прямота 
во взаимоотношениях и бережное отноше-
ние к традициям. А также терпимость в отно-
шении другого, поскольку названия местно-
стей и фамилии свидетельствуют, что среди 
тех, кто нашел свой дом на ливском берегу в 
древности, были и финны, и шведы, и эстон-
цы. Уже не говоря о том, что молодые мест-
ные рыбаки брали в жены представительниц 
соседних народов. 

Что касается основных ценностей – без 
рыбных блюд я, наверное, не мог бы обой-
тись… А если серьезно, то, по моему мне-
нию, не нужно ценности вбивать в голову 
каждому последующему поколению, доста-
точно того, чтобы у детей был перед глазами 
пример родителей. Такой вывод я делаю по 
опыту отцовской семьи, думаю, что это видят 
и мои сыновья. 

К сожалению, ни в семье отца, ни в семье 
ближайших родственников ливский язык 
больше не используется. На нем не говорят 
и в прибрежных поселках, в которых бога-
чи и государственные мужи со всей Латвии 
спешат построить дачи. Там теперь другие 
добродетели». 

Не планирует ли Улдис пойти в политику, 
чтобы что-то изменить, хотя бы не допустить 
опасную для природы сплошную вырубку 
прибрежных лесов, за что выступило вну-
шительное лобби в Сейме и правительстве? 

 «Никогда не говори «никогда». По-ливски 
прямо и сурово, например, я выражал свою 
точку зрения о хозяйственной деятельности 
в сфере хоккея на уровне государства и в 
Вентспилсе, за что получил признание мно-
гих незнакомых мне людей. Если говорить в 
общем, то видно же, что честность и откро-
венная речь сегодня в политике еще не вос-
требованы. Однако честная работа каждого 
на своем месте – это тоже политика. Нужно 
работать. 

Близкие Улдиса в доме прадеда Алберта Андрея 
Кристиньша «Эдруми» в Питраге. На переднем 
плане – Албертс Андрейс и его жена Лизете.
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После периода затяжных дождей в эти выход-
ные наконец-то ожидается более сухая, теплая 
и солнечная погода, значит, мы сможем насла-
диться с нетерпением ожидаемым бабьим 
летом. Вот несколько идей, как с пользой и 
интересно провести выходные в Вентспилсе 
и крае. 

НАСЛАДИТЬСЯ УРОЖАЕМ ЯБЛОК 
Период осеннего урожая начинается симво-

лическим праздником яблок. В эти выходные их 
будет несколько. 

Как обычно, в субботу на рынок в Старом 
Вентспилсе съедутся хозяева и частные произ-
водители различной продукции со всего края, 
приедут и торговцы из соседних краев. Лучше 
всего отправиться на рынок в субботу утром, 
чтобы приобрести вкусные плоды осени. Здесь 
можно будет приобрести различные сорта вино-
града, сливы, груши, яблоки, облепиху, ежевику, 
бруснику, выращенные хозяевами на собствен-
ных огородах и в питомниках. Конечно, не обой-
дется и без осенней яркой красавицы-тыквы. 

После того как вы порадуете себя покупкой 
осенних даров природы на рынке, Ventspilnieks.
lv советует направиться к Вентспилсскому дому 
творчества. Там в субботу с 12:00 до 14:00 прой-
дет праздник яблок. Вход свободный. Но есть 
и альтернатива – сесть в машину и отправить-
ся в направлении Юркалне. Там, в Угунсплява, 
«Maģie suiti» приглашают на мероприятие 
«Яблоко отправляется жениться по-суйтски». 
Начало в 11:00. О ходе свадебной церемонии 
позаботится этнографический ансамбль «Maģie 
suiti», о веселом настроении – среднее поколе-
ние танцевального коллектива «Usma» и дру-
гие ближние и дальние гости, в свою очередь, 
веселые свадебные танцы будут сопровождать-
ся музыкой в исполнении духового оркестра 
«Ugāle». Во время праздника посетители смогут 
попробовать различные блюда, приготовленные 
по разнообразным суйтским рецептам.  

ЗАНИМАЕМСЯ СПОРТОМ!
Начиная с субботы и до самого 30 сентября 

во всей Латвии пройдет Европейская неделя 
спорта. Ее цель – изменить привычки жителей 
и способствовать их физической активности. 
Мероприятия спортивной недели пройдут и в 
Вентспилсе. Программа очень широкая и под-
готовлена в расчете на различные возрастные 
группы – публичные тренировки по кикбоксин-
гу, гимнастика для людей с нарушениями дви-
жения, скандинавская ходьба и бег, бесплатное 
занятие лечебной физкультурой, ценные лекции 
и многое другое. 

В воскресенье уже в 9:30 в Ледовом холле 
ожидают тех, кто желает испробовать силы 
в олимпийском виде спорта – керлинге! Это 
можно будет сделать в течение трех последо-
вательных тренировок – они будут проходить 
в течение трех воскресений, по утрам. К тому 
же, это бесплатно! Под руководством членов 
Вентспилсского клуба керлинга будет возмож-
ность ознакомиться с правилами игры, освоить 
необходимые для игры и тренировок навыки, 
кодекс этики игрока в керлинг. 

А для тех любителей спорта, которые предпо-
читают наблюдать, а не участвовать в меропри-
ятиях сами, главным событием недели станет 
предстоящая в воскресенье в Вентспилсе цен-
тральная игра, во время которой вентспилсские 
футболисты постараются обыграть амбициоз-
ный клуб «Riga FC». 

ТРАДИЦИИ В РУССКОЙ ПОЭЗИИ И ИГРАХ
В конце прошлой недели в Вентспилсе нача-

лись Дни русской культуры, которые продол-
жатся до начала октября. В субботу в 16:00 
в Парвентской библиотеке состоится концерт 
местного хора «Славяне», во время которо-
го можно будет насладиться песнями на стихи 
великих русских поэтов А. С. Пушкина и С. 
А. Есенина. В свою очередь, в воскресенье с 
12:00 в манеже для легкой атлетики олимпий-
ского центра «Вентспилс» состоится меропри-
ятие для всей семьи – игры по русским нацио-
нальным видам спорта. Мероприятие пройдет 
в форме соревнований. В программе – такие 
игры, как городки, лапта, бабки, вышибалы, под-
нятие гирь, эстафеты и другие развлечения. Для 
молодежи – подарки за участие, для взрослых – 
специальные призы. На оба мероприятия вход 
свободный. 

В ожидании 
бабьего летаРассказы Остгалса

О днако Остгалс 
совсем не 
такой древ-
ний; по сравне-
нию со Старым 

городом и даже с окрест-
ностями площади Тиргус 
Остгалс – просто юноша. 
Картинки из историческо-
го альбома города открыва-
ют нам, что лишь к середи-
не 19-го века, когда прозву-
чал призыв царской России к 
крестьянам переселиться на 
песчаные территории вбли-
зи порта (чтобы остановить 
попадание в порт утекающих 
песков), относятся истоки 
появления Остгалса. 

ПРИНЦИСЫ 
И ЗНОТИНЬШИ

Несомненно, нужно напомнить, что в то 
время море находилось намного ближе к 
городу – всего в десяти минутах ходьбы от 
нынешней улицы Васарницу. 

И, как мы рассказывали раннее, одним из 
первых, кто пришел сюда, если не самым пер-
вым, был лив Янис Принцис со своей семь-
ей. Его присутствие в будущем Остгалсе под-
тверждает надпись на русском языке «дом 
Принца» на карте Вентспилса от 1853 года, 
где был обозначен участок земли рядом с 
нынешней улицей Васарницу от улицы Авоту 
до улицы Кроню, где впоследствии жили 
потомки старого ливского патриарха. 

Не менее известным, чем «династия» 
Принцисов, был род еще одного пионера 
Остгалса – Знотиньша. Знотиньшу была 
выделена земля в 3 пурвиеты (1 pūrvieta = 
0.365 га. – Прим. пер.), которая находилась 
за собственностью Принциса – в сторону 
моря. Западная граница земельного участка 
была обозначена недалеко от пляжа. Пока 
не были построены большие молы, эта гра-
ница, так сказать, стояла на месте. Однако в 
начале 20-го века подводные течения возле 
Южного мола начали приносить все боль-
ше песка, значительно увеличивая поло-
су суши и удаляя морской берег. В связи с 
чем собственность Знотиньша увеличилась 
почти в геометрической прогрессии. Тогда 
глава семьи Знотиньшей продемонстриро-
вал настоящий размах бизнесмена и продал 
лишнюю землю (приблизительно 11 пурви-
ет) на участки рыбакам, которые потихоньку 
и сформировали такие улицы Остгалса, как 
Кроню, Лочу и др. О «бизнесе» Знотиньшей 
стало известно лишь в период Первой респу-
блики, когда значительной части домовла-

Улица Ливу в семидесятые годы.

Изображение 20-х гг. 20-го века. Вид на улицу Васарницу. Вдалеке виднеется Вента;  
на правой стороне – перекресток с улицей Юрас, за ней – Эспланада, на переднем плане –  
луна-парк. Слева – начало улицы Ливу.

дельцев Остгалса пришлось платить за свою 
землю второй раз… Что было, то было, но 
Знотиньши и Принцисы были основателями 
Остгалса, поэтому их именами были назва-
ны две улицы в этом районе. 

«ТАМ ОСТГАЛС, ТАМ И ПОЙТЕ!»
В период между войнами в Остгалсе рас-

полагалось шесть частных рыбных коптилен. 
Та, что принадлежала госпоже Аболе, нахо-
дилась на углу улиц Каптейню и Валдемара; 
хозяином коптильни на улице Ливу был 
Пукитис; на улице Карлинес их было три – 
хозяевами являлись Викштремс, Путниньш и 
Шакарс. Коптильня и мастерская по обработ-
ке деликатесов – угря, лосося и миноги – при-
надлежала Бицкису. Однако самой большой 
коптильней владело Вентспилсское обще-
ство рыболовов (в советское время – клуб 
рыбоконсервного комбината). Кроме пред-
приятий по рыбопереработке, в Остгалсе 
было много магазинов. Самый большой – 
магазин Эшенбергиса на углу улиц Каптейню 
и Ливу. На улице Каптейню находился и мяс-
ной магазин, и хлебопекарня. Это может 
показаться странным, но до Второй Мировой 
войны в Остгалсе не было ни одного бара. 
Если рыбаки хотели пропустить по рюмочке, 
то шли в город, то есть на территорию по дру-
гую сторону улицы Васарницу. Один из старо-
жилов Остгалса рассказывал: 

«Это было до войны. Мы с парнями после 
вечеринки ночью шли домой по улице Юрас 
мимо луна-парка. Были навеселе, захоте-
лось спеть. Сразу из кустов выскочил поли-
цейский, папироска в руке, и кричит: „Ребята, 
тут не петь, здесь город, идите лучше за 
улицу Васарницу, там Остгалс, там и пойте!» 

«ОТРЕЗАННЫЙ ЛОМОТЬ» – ОСТГАЛС
После войны, когда Вентспилс запол-

нила русская оккупационная армия, в 
Остгалсе (как и во всем городе) как 
грибы после дождя стали расти бары. На 
этой небольшой территории питейных 
заведений различного калибра было, по 
крайней мере, шесть. Самыми извест-
ными были «Корея» и «Вифлеем». На 
улице Каптейню в помещении бывшего 
магазина устроили буфет, в котором за 
прилавком стояла девушка Маша. Когда 
поднимался ветер, туда сходилось мно-
жество рыбаков, частенько там возника-
ли склоки. Во время очередной свары 
какой-то житель Остгалса воскликнул: 
«Да тут прямо как в Корее!» (В 50-е гг. в 
Корее шла гражданская война.) Отсюда 
и пошло неофициальное название бара. 
В свою очередь, «Вифлеем» был рас-
ширенный киоск на углу улиц Васарницу 
и Кроня, где можно было выпить водки, 
ликера или пива, закусив бутербродом 
с килькой и даже красной икрой. Так 
как в киоске не было электричества, в 
темное время помещение освещалось 
при помощи свечей – вот поэтому и 
«Вифлеем»!

В конце пятидесятых годов рыболо-
вецкий колхоз «Красный маяк» стал 
более зажиточным. Многие рыбаки оста-
вили Остгалс и переселились или в 
построенные колхозом многоквартир-
ные дома на проспекте Лиелайс (тогда 
улица Бривкална) и улице Порука, или 
строились сами. В Остгалсе стихли 
голоса, рыбные коптильни тоже исчезли, 
все больше становилось пустых домов. 
В этом отношении ничего не измени-
лось и сегодня – кажется, Остгалс стал 
для Вентспилса «отрезанным ломтем», 
который, по крайней мере, сейчас, «не 
прилипает» обратно. 

Каждому вентспил-
чанину известно, что 
Остгалс – это часть 
нашего города, кото-
рая находится между 
улицей Васарницу, 
Вентой и морем. В 
наши дни это тихий 
и не особенно плотно 
населенный район, 
в котором царит ста-
ринная, почти музей-
ная атмосфера. 
Однако еще полве-
ка назад, не говоря 
о более отдаленном 
времени, Остгалс был 
оживленным рыбац-
ким поселком, врос-
шим в городскую тер-
риторию, по которому 
ветер разносил запах 
рыбы, дегтя и дыма, 
где звучали громкие 
голоса рыбаков и их 
жен, были слышны 
крики чаек и возгла-
сы детей рыбаков. 
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За первые семь месяцев этого года объем дополнительного финансирования, при-
своенного Северокурземской региональной больнице, вырос на 19%, или 390 000 
евро, рассказал Юрис Лацис, который совсем недавно был избран председателем 
правления этого медицинского учреждения. 

Рижский окружной суд вновь применил очередные процессуальные санкции к мэру Вентспилса Айвару Лембергсу, который обвиня-
ется в тяжких преступлениях и отстранен от выполнения должностных обязанностей. К тому же, что особенно важно для скорейшего 
продвижения уголовного дела, суд предписал А. Лембергсу дачу показаний в этом уголовном деле завершить в течение последующих 
трех заседаний. По мнению самого обвиняемого A. Лембергса, эти санкции – словно плата за право давать показания. Прокуратура 
обвиняет А. Лембергса в получении взяток в особо крупных размерах, легализации финансовых средств и другого имущества, полу-
ченных преступным путем, служебном подлоге, а также в других преступлениях. По мнению общественности, к обвиняемому А. 
Лембергсу наконец следует применить значительно более суровое наказание, чтобы прекратить откровенный нигилизм по отноше-
нию к суду, государству и его жителям. 

Более ста тысяч квартир в многоквартирных домах в Латвии находятся на земле, кото-
рая принадлежит другим собственникам. Владельцы этого жилья попали под гнёт при-
нудительной платы за аренду земли – если с владельцами земли не удаётся догово-
риться о приемлемой арендной плате, то её устанавливают в размере 6% от кадастро-
вой стоимости земли. Так как, согласно Гражданскому закону, для платежей в отношении 
земли давность вступает в силу после 10 лет, ловкие дельцы скупили принадлежащую 
частным собственникам землю под многоквартирными зданиями и сейчас занимаются 
взысканием вроде как возникших в течение десяти лет долгов. Одна из таких фирм – АО 
“Pilsētas zemes dienests”, на которую Центр защиты прав потребителей наложил штраф 
в размере (PTAC) 50 000 евро за нечестную коммерческую практику и потребовал пре-
кратить её реализацию. 

Дополнительные источники  
финансирования позволят больнице 
сократить очереди и развивать новые услуги

«Мы неоднократно подчеркивали, что 
доступность услуги и длина очередей 
зависят от государственных распоряже-
ний и распределения финансирования. 
Больница при поддержке самоуправления 
работает над увеличением финансирова-
ния, и достигнуты значительные результа-
ты», – подчеркнул Ю. Лацис, вместе с тем, 
указав, что такой рост финансирования 
очень существен. 

Однако одновременно с получени-
ем дополнительного финансирования в 
неполных четыреста тысяч нужно продол-
жать развивать уже существующие про-
фили больницы, поддерживая повыше-
ние квалификации врачей и применение 
новых методов лечения, а также привлекая 
молодых специалистов, отметил руководи-
тель больницы. «В качестве приоритетных 
профилей, которые требуется развивать, 
нужно упомянуть офтальмологию, уроло-
гию, травматологию и отоларингологию. 
В рамках привлеченного финансирования 
Европейского фонда регионального разви-
тия предполагается создать и блок реаби-
литации, а также развивать услуги реаби-
литации в дневном стационаре», – обрисо-
вал планы на будущее Ю. Лацис. 

В соответствии с планом реформ 
Министерства здравоохранения стацио-
нарный уход в будущем станет концен-
трироваться не только в крупных риж-
ских больницах, будут укрепляться и реги-
ональные больницы третьего уровня, в 
том числе, Северокурземская региональ-
ная больница. «Это означает, что более 
эффективно будет осуществляться управ-
ление имеющимися в стране ресурсами 
и улучшится доступность специалистов 
для жителей Северокурземского регио-

на. Например, в Северокурземской реги-
ональной больнице успешно работают 
Курземский глазной центр и Курземский 
центр заместительной почечной терапии. 
Услугами этих центров пользуются не толь-
ко жители нашего региона, но и пациен-
ты из других регионов Латвии. Только так 
можно привлечь высоко квалифицирован-
ных специалистов, а также обеспечить при-
обретение и востребованность современ-
ных технологий», – сказал Ю. Лацис. 

Одним из путей привлечения новых и 
квалифицированных специалистов явля-
ется сотрудничество с Рижским универ-
ситетом им. П. Страдыня, которое боль-
ница начала этой осенью. В помещени-
ях вентспилсской больницы будет прово-
диться обучение медсестер, что позволит 
работникам медучреждения повысить ква-
лификацию, а также предложить жителям 
Курземе возможность освоить желаемую 
специальность как можно ближе к месту 
жительства. Длительность обучения – три 
года, по окончании практически обеспе-
чена работа в больницах Вентспилса или 
Талси. 

Ю. Лацис является председателем прав-
ления Северокурземской региональной 
больницы с 1 сентября. Ранее он был чле-
ном правления больницы, а само меди-
цинское учреждение длительно остава-
лось без председателя правления. Нужно 
отметить, что прежнего члена правления 
и главврача Дайниса Гилиса сменила в 
должности нефролог, руководитель отде-
ления гемодиализа Вентспилсской больни-
цы Линда Мичуле, а доктор Д. Гилис будет 
вновь практиковать как хирург и являться 
членом правления учреждения.  

Ventspilnieks.lv

Как избежать необоснованного 
взыскания принудительной 
платы за аренду земли

“Pilsētas zemes dienests” требует от тех 
жильцов многоквартирных домов, чьи зда-
ния находятся на принадлежащей фирме 
земле, заплатить долги за аренду земли, 
которые вроде как образовались с 2008 по 
2010 год. Суммы не маленькие – они коле-
блются от 400 до 900 евро и более. Бизнес 
“Pilsētas zemes dienests” в Риге коснулся 
примерно 3000 жильцов. PTAC сообщил, что 
упомянутое предприятие похоже действует 
также в Вентспилсе, Лиепае и в других горо-
дах Латвии.  

Для владельцев земли принудительная 
аренда – это очень выгодный бизнес, так 
как закон предусматривает, что собственни-
ки земли и квартир должны прийти к согла-
шению о договоре аренды и устанавливает 
и то, какой будет размер арендной платы, и 
то, насколько большим является земельный 
участок, функционально необходимый дому. 
В результате жильцы многих домов пла-
тят и за землю, которая для использования 
домом не нужна.  В настоящее время PTAC 
констатировал, что требуемые АО “Pilsētas 
zemes dienests” платежи за принудитель-
ную арендную плату, которые не обосно-
ваны заключенным двусторонним догово-
ром, ни что иное, как нечестная коммерче-
ская практика. И всё же, несмотря на то, 
что по мнению  Министерства юстиции и 
PTAC требования такого рода платежей не 
должно производиться через предприятие 
по взысканию долгов. По поручению “Pilsētas 
zemes dienests” возвратом этих вроде как 
долгов занимается ООО “Vienotais norēķinu 
centrs”. PTAC информирует, что эта деятель-
ность считается нечестной коммерческой 
практикой.  

Если у потребителя возникли сомнения по 
поводу требования принудительной оплаты 
аренды земли, о конкретном споре не всту-
пил в силу приговор суда, PTAC призывает:

• убедитесь, кто в конкретный период 
времени был владельцем квартиры (если 
владельцем квартиры было другое лицо, 
то платеж за аренду земли производить не 
надо);

• обратиться к управляющему домом, 
чтобы выяснить, не внесена ли уже плата за 
аренду земли;

• проверить, не присоединён ли НДС в 
расчетах аренды земли в период с 1 января 
2008 года по 31 декабря 2010 года;

• убедитесь, не насчитана ли необосно-
ванно плата за аренду земли, учитывая 
установленные в законе нормы ограничения 
роста арендной платы;

• получив подготовленное “Pilsētas zemes 
dienests” соглашение, которое бы удостове-
ряло законность существования правовых 
отношений аренды земли и соответственно 
наличие арендной платы и долга по налогам 
и предлагает договориться об оплате долга в 
несколько платежей, не подписывать согла-
шение, если собственник квартиры не при-
знаёт долга;

• учитывать, что возможно вступила в 
силу давность коммерческой сделки. Если 
владелец земли действует в рамках хозяй-
ственной деятельности и с момента обра-
зования долга прошло более трёх лет, то 
согласно Коммерческому закону есть осно-
вание применить сокращённый срок давно-
сти – три года. 

Следует отметить, что в настоящее время 
привязанный к кадастровой стоимости 
земли максимальный размер принудитель-
ной арендной платы - 6% от кадастровой 
стоимости, а со следующего года он больше 
не сможет превышать 5%. В свою очередь 
в 2019 году потолок принудительной аренд-
ной платы планируется снизить до 4%, а в 
2020 году – до 3% от кадастровой стоимо-
сти земли. 

Суд снова штрафует Лембергса и требует завершения 
дачи показаний в течение трех судебных заседаний

П осле заседания, на котором было 
принято решение применить оче-
редные процессуальные санкции 
к обвиняемому в тяжких престу-
плениях А. Лембергсу, состоя-

лись еще два заседания, 15-го и 18 сентя-
бря. Реакция А. Лембергса, когда на него 
«оказывают давление недемократическим 
путем», бывает молниеносной. Обвиняемый 
распространил публичное заявление, в кото-
ром пожаловался, что «суд его ограничивает 
и, по существу, лишает возможности давать 
показания о возможной связи с упомянутой в 
обвинении компанией». 

ЛЕМБЕРГС СЧИТАЕТ, 
ЧТО ЕГО ЛИШАЮТ ПРАВА 
НА СПРАВЕДЛИВЫЙ СУД 

«Не позволяя мне давать показания по 
фактам, имеющим существенное значе-
ние для справедливого регулирования уго-
ловно-правовых отношений, а также огра-
ничивая срок, до которого нужно закончить 
дачу показаний, суд очевидно демонстриру-
ет свой негативный настрой по отношению ко 
мне, таким образом порождая обоснованные 
сомнения в соблюдении права на справедли-
вый суд», – жалуется в публичном заявлении 
А. Лембергс. 

По мнению депутата Вентспилсской город-
ской думы А. Лембергса, такой шаг со сторо-
ны суда объясняется тем, что, если бы ему 
позволили давать показания по фактам, упо-
мянутым в предъявляемом ему обвинении, 
«обвинение шаг за шагом было бы отклоне-

но уже на данной процессуальной стадии». 
Таким образом, дескать, чтобы не дать воз-
можности обвиняемому в тяжких преступле-
ниях А. Лембергсу при помощи своих пока-
заний отклонить обвинение, на возможность 
давать показания наложен запрет. Это «суд 
и воплощает, систематически применяя про-
цессуальные санкции, а также ограничивая 
порядок дачи показаний и устанавливая срок 
в три судебных заседания для дачи показа-
ний в отношении всего предъявляемого мне 
обвинения, – сказано в заявлении Лембергса. 
– Очевидно, что судебное рассмотрение дела 
не происходит путем объективного и незави-
симого суда, поскольку в процессе все боль-
ше и больше несоразмерно ограничивается 
мое право на справедливый суд, что проти-
воречит требованиям статьи 6-й Европейской 
конвенции по правам человека». 

ОБЩЕСТВЕННОСТЬ: НАКАЗАНИЕ 
ДЛЯ ЛЕМБЕРГСА ДОЛЖНО БЫТЬ 
ЗНАЧИТЕЛЬНО БОЛЕЕ СУРОВЫМ 

Это уже третий раз, когда Рижский окруж-
ной суд применяет к А. Лембергсу процессу-
альные санкции и предъявляет требование, 
чтобы он заплатил штраф в размере 380 
евро. В социальной сети «Twitter» после каж-
дого такого случая люди выражают непод-
дельное возмущение тем, что А. Лембергс 
позволяет себе насмехаться как над судом, 
так и над жителями страны. Особенно широ-
кая дискуссия возникла после этого судебного 
заседания и заявления А. Лембергса. 

Окружной суд ранее уже подчеркивал, что 

А. Лембергс все еще продолжает избегать 
дачи показаний по существу. Судебная кол-
легия также констатировала, что А. Лембергс 
продолжает не выполнять повторное требова-
ние председателя суда соблюдать во время 
заседания общепринятые нормы поведения, 
высказываясь о других лицах, задействован-
ных в процессе, цитирует суд агентство LETA. 
Судебная коллегия сочла, что подобными 
действиями А. Лембергс откровенно игно-
рирует требования судебной коллегии и к 
нему должны быть применены процессуаль-
ные санкции – принудительная выплата в раз-
мере минимальной месячной зарплаты, или 
380 евро. 

Руководитель предприятия «TechHub Riga» 
Андрис К. Берзиньш в своем комментарии в 
«Twitter» пишет, что в Великобритании «уже 
давно [А. Лембергс] сидел бы в тюрьме за 
„contempt of court”». Эксперт по маркетин-
гу Кришс Боритис пишет, что «так можно и 
до конца жизни водить за нос – по дешев-
ке». Активный комментатор Maaro не менее 
насмешлив, чем сам обвиняемый, он пишет: 
«Тяжелый удар по бюджету Айвара. Непонятно, 

как он переживет такое потрясение». 
То, как будет продолжаться рассмотрение 

этого уголовного дела, нам предстоит уви-
деть на следующей неделе. По делу, в кото-
ром прокуратура обвиняет А. Лембергса в 
получении взяток в особо крупных размерах, 
легализации финансовых средств и другого 
имущества, полученных преступным путем, 
служебном подлоге, участии в имуществен-
ных сделках, которые ему были запрещены 
в связи со служебным положением, а также 
злоупотреблении служебным положением и 
других преступлениях, вместе с ним на ска-
мью подсудимых сели и его сын Анри, а также 
бывшее должностное лицо различных тран-
зитных предприятий Ансис Сормулис. Все 
трое указали, что не понимают и не признают 
предъявляемых им обвинений. В деле, насчи-
тывающем около 200 томов, объединены два 
уголовных процесса, которые прокуратура 
передала в суд во второй половине 2008 года. 
Рижский окружной суд в расширенном соста-
ве начал рассмотрение этого дела в августе 
2009 года.  

Ventspilnieks.lv



№. 29 (29)  22 сентября 2017 года В фокусе  /  5

Ребенка, предпочитающего занять 
свободное время чтением книг, 
можно показывать за деньги!

«С овременные дети 
совсем не хотят читать!» 
Эта фраза уже стала 
притчей во языцех.  То 
есть буквы, разумеется, 

знают все, кто старше 5-и лет, умеют скла-
дывать их в слова, но навык этот в основном 
востребован при пользовании компьютером. 
Ребенка, предпочитающего занять свобод-
ное время чтением книг, можно показывать за 
деньги! Родители, в свою очередь, в большин-
стве своем сдаваться не намерены и всеми 
правдами и неправдами стараются привить 
детям если не любовь, то хотя бы интерес к 
чтению.

САМЫЙ ДЕЙСТВЕННЫЙ – СОБ-
СТВЕННЫЙ ПРИМЕР

«По моим наблюдениям, современные 
дети, если можно так выразиться, «визуа-
лы», - считает Маргарита. «Им подавай кра-
сочную картинку, только тогда им интересно. 
Моему сыну 10 лет, но читать он соглашает-
ся только книги, богато оформленные иллю-
страциями, крупными и яркими. Что-то про 
роботов или инопланетян, в общем, совсем 
детское. Честно говоря, меня это немного 
смущает. Я в его возрасте уже читала Гюго, 
Диккенса, посматривала в сторону Золя и 
Мопассана. Надеюсь, что вскоре и сын пере-
йдет к более серьезной литературе».

Любой психолог или просто опытный роди-
тель знает, что самый действенный прием 
чему-то научить ребенка – это собственный 
пример. Дети копируют поведение родите-
лей. Положа руку на сердце, ответьте на 
вопрос – насколько часто ваши дети видят 
вас с книгой в руках?

«Я твердо убеждена, что люди, отказы-
вающиеся от чтения художественной лите-
ратуры, обедняют себя», - уверена Ингуна. 
«Чтение развивает воображение, формиру-
ет грамотную речь, обогащает словарный 
запас. Я моим детям сначала читала вслух, и 
не просто механически, пару страниц перед 
сном, а с обсуждением, пересказами. Когда 
стали постарше, рекомендовала те или 
иные произведения, и опять же, обсуждала с 
ними прочитанное. Я была очень упорна. Не 

Пусть за окном промозглая осень, которая не балует погодными условиями для длин-
ных прогулок вдоль моря или в лесу, не говоря уже о занятиях спортом или походе за 
грибами, а в районе озера Бушниеку оживленно. Там начались работы по совершен-
ствованию инфраструктуры берега озера, во время которых предполагается закончить 
строительство велодорожки вдоль озера и дорожки для пешеходов, а также создание 
смотровой платформы. В «Коммунальном управлении» поясняют, что все работы будут 
выполнены до начала сезона отдыха в следующем году. 

Смотрим в книгу – видим...?
Книга – источник знаний. Образованный, интеллигентный, эрудиро-
ванный человек – равно человек начитанный. Почетное место в доме 
отведено под библиотеку, и чем внушительнее и разнообразнее собра-
ние книг, тем больше поводов для гордости. С подобными утвержде-
ниями вполне согласятся люди старше 35-и лет, чье становление и 
образование  пришлись на докомпьютерную эпоху. А вот молодым, 
похоже, книги уже совсем не нужны, особенно в их традиционном 
печатном виде.

Как изменятся очертания окрестностей 
озера Бушниеку в 2018 году

Т олько что завершился конкурс 
закупок, победителем признано 
ООО «AB būvniecība», которое 
ранее производило строитель-
ство существующей велодорожки 

в районе озера, а также предприятие имеет 
опыт в строительстве подобных объектов на 
других охраняемых природных объектах. 

Особенно существенно то, что берег 

озера Бушниеку – охраняемая территория, 
которая находится в Сталдзене и входит в 
сеть охраняемых участков Европейского 
Союза «Натура–2000». В ходе орнитоло-
гических наблюдений нa oзepe Бyшниeкy 
и в ero oкpecтнocтяx были зaмeчeны виды 
птиц, xapaктepныe для зaпaднoro пoбepe-
жья Лaтвии. Уcтaнoвлeнo, чтo c тoчки зpe-
ния paзнooбpaзия и чиcлeннocти видoв 

птиц oзepо Бyшниeкy знaчитeльнo бoгaчe, 
чeм дpyrиe oзepa в сeвepo-зaпaднoй 
Kypзeмe.

В озере обнаружено около 34 видов птиц, 
которые в период гнездования концентриру-
ются в юго-западной части озера Бушниеку. 

Пpoeкт предполагает, что будет проложена 
пешеходная дорожка и вeлoдopoжка вдoль 
бepeгa oзepa Бyшниeкy oт лoдoчнoй бaзы 
нa yлицe Cтaлдзeнec дo yлицы Taлcy общей 
площадью 3,5 км. Таким образом, будет про-
должена начатая уже в прошлом году работа 
по строительству велодорожки вокруг озера 
длиной в три километра от пляжа до лодоч-
ной базы. 

Помимо велодорожки, построят пешеход-
ную дорожку длиной приблизительно 170 

метров на болотистой части берега, где 
будет обустроена также смотровая платфор-
ма для желающих наблюдать за птицами, 
чтобы привлечь любителей активного отды-
ха, а также, безусловно, орнитологов, у кото-
рых будет возможность вести наблюдение за 
представителями охраняемых видов птиц. 
Будет создана также тропа здоровья с деся-
тью гимнастическими стендами для всех воз-
растных групп. 

Общие затраты на проект составят 238,3 
тысячи евро, из которых дотация из госбюд-
жета – 4,58 тысячи евро, финансирование, 
доступное для территории «Натура-2000», 
– 130 тысяч евро, а софинансирование 
Вентспилсского городского самоуправления 
– 103,7 тысячи евро. 

скажу, что они растут страстными книгочея-
ми, но все же читают, имеют свои предпочте-
ния, ориентируются в мировой литературе».

ТЩЕСЛАВИЕ РОДИТЕЛЕЙ МОГУТ 
ДОРОГО СТОИТЬ ДЕТЯМ

Существует определенная категория роди-
телей, которые стараются воспитать вундер-
кинда.  В 3 года ребенок уже знает буквы и 
читает простые слова. Дальше по нарастаю-
щей. Вместо «Золушки» и «Кота в сапогах» 
его пичкают сказками Гофмана и Мифами 
Древней Греции. Родители гордятся осве-
домленностью и кругозором своего малень-
кого «индиго». Однако можно получить и 
обратный эффект – ребенок возненавидит 
образование в целом и чтение в частно-
сти, будет считать его постылым занятием 
и всячески увиливать. Или, того хуже, нач-
нет болеть. Тщеславие и амбиции родителей 
могут дорого стоить их детям.

Американский психолог и специалист по 
образованию Майкл Коул несколько лет изу-
чал феномен так называемого «механиче-
ского» или «бессмысленного» чтения, заклю-
чающегося в том, что дети читают чисто тех-
нически, а затем не могут не только переска-
зать, но и просто сказать, о чем был текст. 
Дети читали так, будто у них было поражено 
правое полушарие мозга, которое отвечает 
за воображение и эмоциональные реакции. 
При этом ни физиология, ни генетика здесь 
ни при чем. По некоторым оценкам связано 
это все с той же пресловутой компьютериза-
цией современного мира, где все больший 
упор делается на кратковременную память 
и непроизвольное внимание. Информация 
«устаревает» сразу после прочтения.

«Моя 13-летняя внучка книги читает. 
Родители приложили к этому массу усилий», 
- рассказывает София. «Я всегда этим фак-
том хвасталась, пока однажды разговор не 
зашел о каком-то известном произведении. 
Выяснилось, что она не помнит ни содержа-
ния, ни названия, ни автора. Из всей книги она 
запомнила только обложку, которую уверенно 
узнала. Так читать – только время терять».

Многие родители, отчаявшись «мирны-
ми методами» привить ребенку интерес к 

чтению, от уговоров переходят к угрозам и 
шантажу. Не пойдешь гулять, пока не про-
чтешь 10 страниц, не включим компьютер и 
так далее. Опыт показывает, что методы и 
кнута, и пряника одинаково малоэффектив-
ны, все сведется к тому же «бессмысленно-
му» чтению.

«Большие шансы на успех есть у хоро-
шего учителя литературы в школе», - уве-
рен 27-летний Артур. «В старших классах у 
нас поменялась учительница и, не поверите, 
она таки заставила нас читать. Все оказа-
лось просто – задания на контрольных были 
сформулированы так, что если не прочел 
все от начала до конца, ни за что не отве-
тишь правильно. Получив по паре «пар» и 
не желая портить себе показатели, мы друж-
но взялись за книги. Выяснилось, что чтение 
вполне увлекательное занятие. Оказалось, 
что у каждого писателя свой неповторимый 
стиль и слог. Открытий было сделано нема-
ло, и нашему педагогу благодарны и мы, и 
родители».

ЧУКЧА НЕ ЧИТАТЕЛЬ, 
ЧУКЧА ПИСАТЕЛЬ?

На фоне катастрофического падения инте-
реса к чтению стремительно растет интерес 
к сочинительству. Разнообразные платфор-
мы в интернете предоставляют обширное 
поле для самовыражения пользователей.

«В последнее время читая различные 
блоги, посты и подписи к фотографиям, я 
часто вспоминаю фразу из бородатого анек-

дота – «чукча не читатель, чукча писатель», 
- смеется Роберт. «Такие благоглупости люди 
пишут, не говоря уже об уморительных грам-
матических ошибках. Это не старческое 
брюзжание, просто от этих, с позволения 
сказать, текстов так и веет невежеством и 
ограниченностью. Хочется сказать – «Люди, 
прежде чем изрекать что-либо, поучитесь у 
авторитетных людей, почитайте что-нибудь».

Настоящими храмами книги, несокруши-
мыми бастионами хорошей литературы во 
всех уголках мира остаются, конечно, библи-
отеки, которые давно перестали быть про-
сто книгохранилищами, а стали культурными 
центрами.

Вентспилсская Главная библиотека и все 
ее подразделения к борьбе за маленьких 
читателей подходит творчески. Для детей 
организуют познавательные и развлека-
тельные мероприятия, регулярно чествуют 
самых активных читателей. Недавно нача-
ли внедрять еще одно новшество – марки-
ровку детской литературы по жанрам. Полки 
со сказками, фантастикой, приключенчески-
ми романами оформляются каждая своей 
яркой картинкой, чтобы посетителям было 
проще ориентироваться. Интересных идей 
множество.

За два с лишним тысячелетия свое-
го существования человечество накопило 
гигантское множество литературных произ-
ведений. Накопило и сохранило. Не хочет-
ся верить, что настанут времена, когда они 
будут не нужны. Никому. Совсем. 
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Число школьников сократилось 
на 1,5%

В этом учебном году в девяти шко-
лах Вентспилса учатся 4109 школьников, 
что по сравнению с 2016 годом на 1,5% 
меньше. В свою очередь, в имеющихся в 
Вентспилсском крае девяти школах само-
управления учатся 945 ребят, что также по 
сравнению с показателями прошлого года 
меньше на 1,5%, свидетельствуют данные, 
обобщенные Министерством образования 
и науки. 

Уровень безработицы 
упал до 4%

По данным Государственного агентства 
занятости (ГАЗ), число зарегистрированных 
безработных в Вентспилсе в середине сен-
тября сократилось на 19 человек и состави-
ло 869 человек, а уровень безработицы по 
отношению к числу жителей трудоспособно-
го возраста сократился на 0,1% и составля-
ет 4%. Если бы производился расчет соглас-
но прежней методике ГАЗ, когда показатель 
рассчитывался по отношению к числу эконо-
мически активных жителей, то уровень без-
работицы составил бы 5,1%. Больше всего 
требуется специалистов по обработке рыбы 
(40), техников-бетонщиков (24) и монтажни-
ков металлических строительных конструк-
ций (10).

Закрывают сезонные рейсы
На этой неделе предприятие самоуправ-

ления ООО «Ventspils reiss» начало закры-
вать сезонные рейсы. Первыми закрыты 
дополнительные рейсы автобусов по марш-
руту N 10 и N 20, которые курсировали до 
пляжа возле Южного мола. Начиная с этих 
выходных, и дополнительные рейсы автобу-
сов по маршруту N 22, которые курсировали 
по выходным, будут закрыты.

Возле 2-й средней школы – 
ограничения стоянки автомобилей 

На автостоянках по обе стороны доро-
ги на улице Кулдигас возле Вентспилсской 
cредней школы N 2 впредь стоянка автомо-
биля будет возможна не дольше 30 минут. 
Водители должны разместить на лобовом 
стекле записку с указанием времени, во 
сколько машина была помещена на стоянку, 
или специальные часы для автостоянки. На 
такой шаг пришлось пойти, чтобы родители 
детей имели возможность оставить здесь 
машину утром или в послеобеденное время, 
так как часто стоянку возле школы зани-
мают другие автоводители на протяжении 
всего дня. 

Андрис Эрглис будет руководить 
хором в техникуме 

В новом учебном году руководителем сту-
денческого хора в Вентспилсском технику-
ме стал популярный певец Андрис Эрглис, 
с которым здесь установилось долговремен-
ное сотрудничество. Ранее популярный лат-
вийский музыкант выступал на различных 
мероприятиях учебного заведения, а с ново-
го учебного года именно он будет формиро-
вать смешанный хор, в котором участвуют 
как студенты, так и педагоги. 

В Юркалне поздравляют 
жительницу, отметившую 
свое столетие

В Социальном центре длительного ухода 
и реабилитации в Юркалне живет Луция 
Клайва, которой на прошлой неделе испол-
нилось сто лет. Именинницу поздравил 
с юбилеем президент страны Раймондс 
Вейонис, приславший ей поздравительную 
открытку. Вентспилсское самоуправление 
устроило для женщины душевный музы-
кальный праздник, к тому же, в столетний 
юбилей дума преподносит в подарок 200 
евро, такую же сумму затем именинники 
получают и в каждый последующий свой 
день рождения. 

В ВЕНТСПИЛСЕ

Общество «Балтийская ассоциация – транспорт и логистика» (БАТЛ) от имени всей транзитной отрасли подало премьер-министру 
Марису Кучинскису (СЗК) план действий правительства по спасению упомянутой отрасли. В нем перечислены конкретные действия, 
а также установлены четкие сроки их выполнения. Президент БАТЛ Инга Антане отметила, что общество публично призывает М. 
Кучинскиса взять на себя инициативу, перенять переговоры с транзитной отраслью и стать партнером по переговорам, учитывая, что в 
результате прежних переговоров с институцией, ответственной за отрасль, – Министерством сообщения – и его руководителем Улдисом 
Аугулисом ситуация зашла в тупик. 

БАТЛ ставит перед премьером 
конкретные задачи и сроки для 
спасения будущего транзитной отрасли 

И. Антане считает, что это прак-
тически последний тревожный 
звонок, когда необходимо дей-
ствовать на уровне высшего 
госуправления, существенно 

встряхнув его. Прежнее сотрудничество и ком-
муникация не привели к тому, что отрасль 
была услышана, а взгляд на отрасль и ее 
оценка в целом со стороны ответственного 
министерства очень недальновидны. «Если 
ответственное отраслевое министерство гово-
рит нам, что «все в порядке» и представители 
правительства нас добровольно не слышат, то 
у нас нет другого выбора, только самим ста-
вить вопрос на повестку дня правительства, 
идти со своим планом действий для спасе-
ния отрасли и следить за его выполнением», 
– поясняет И. Антане. 

МИНИСТЕРСТВО СООБЩЕНИЯ 
ДЕЛАЕТ ВИД, ЧТО НЕ СЛЫШИТ О 
ПРОБЛЕМАХ В ТРАНЗИТНОЙ ОТРАСЛИ 

Президент БАТЛ подчеркивает, что уже 
многие годы ответственное за отрасль 
Министерство сообщения делает вид, что 
не слышит о проблемах в транзитной отрас-
ли и необходимости участвовать в их реше-
нии на политическом и межправительствен-
ном уровне, как это делается во всех наших 
соседних государствах. 

«Некомпетентные и разрушительные для 
отрасли решения, формальные увилива-
ния, недостаток коммуникации с отраслью 

и ничегонеделанье на протяжении многих 
лет привели к ситуации, когда вторая круп-
нейшая отрасль народного хозяйства, кото-
рая вносит значительный вклад во внутрен-
ний валовой продукт государства и в которой 
заняты десятки тысяч работников, на пороге 
очень серьезного кризиса, – предупреждает 
президент БАТЛ. – Если правительство не 
примет важных решений и не начнет дей-
ствовать, то, возможно, вскоре потребуется 
пересматривать прогнозы о доходах бюд-
жета, а также придется думать о новых про-
граммах социальной поддержки для работ-
ников отрасли». 

По словам И. Антане, госполитика до сих 
пор исторически формировалась для тран-
зита нефти и угля, но геополитические реше-
ния других стран свидетельствуют, что такая 
политика больше не может быть основой 
для транзита. «Нужно думать о переход-
ном периоде и государственной програм-
ме активной поддержки с «инструмента-
ми опоры», поскольку в отрасли работают 
десятки тысяч человек, это вторая крупней-
шая отрасль народного хозяйства, которая 
привносит примерно 3% от ВВП, крупный 
налогоплательщик в стране. Аргумент о при-
росте контейнерных грузов – ловкая спеку-
ляция фактами, к которой прибегают некото-
рые чиновники, так как удельный вес таких 
грузов в общем объеме невозможно срав-
нить с перевозимыми грузами с нефтью и 
углем», – подчеркнула И. Антане. 

Непонятно, почему, например, Литва может 
успешно решать эти вопросы на уровне пра-
вительства и президента страны, а Латвия 
просто не может этого сделать. БАТЛ убежден, 
что политика поддержки транзитной отрасли 
должна быть на повестке дня у правительства. 

НАДЕЮТСЯ, ЧТО НАКОНЕЦ 
БУДУТ УСЛЫШАНЫ

Общество, представляющее более 10 
предприятий, работающих в Вентспилсском 
свободном порту и важных для латвийской 
отрасли транзита и логистики, надеется, что 
будет услышано и по возможности в бли-
жайшие недели удастся лично ознакомить 
премьер-министра с детальным планом 
действий и установить сроки их выполне-
ния. Сокращенная версия плана действий с 
курьером уже отправлена в бюро премьера 
и министров, а также в совет ГАО «Латвияс 
дзелзцельш». 

«Серьезность ситуации подтверждается 
публичными заявлениями президента России 
Владимира Путина о том, что со следующе-
го года через латвийские порты больше не 
будут переваливаться транзитные грузы из 
России! Это уже сейчас ощущается в тран-
зитной отрасли, так как со стороны России не 
согласован график перевозки транзитных гру-
зов. Такое решение России будет очень силь-
ным ударом по транзитной отрасли, доходам 
от налогов для государства и занятости», – 
предупреждает И. Антане. 

Объём железнодорожных грузоперево-
зок в этом году за восемь месяцев был 
30,372 млн тонн, он снизился на 0,7% по 
сравнению с соответствующим периодом 
в прошлом году, свидетельствуют данные, 
опубликованные Министерством сообще-
ния. Посмотрев с одной стороны, разница 
может показаться не столь существенной, 
однако, изучив данные в долгосрочном 
ракурсе, ситуация действительно весь-
ма плачевная и тревожная. Объём пере-
везённых по железной дороге грузов в 
Латвии в течение восьми месяцев этого 
года самый низкий за последние десять 
лет! Еще более драматичная ситуация в 
разрезе одного месяца. Согласно данным 
ГАО “Latvijas dzelzceļš” (LDz), в июле этого 
года по железной дороге перевезено грузов 
на 7,7% меньше, чем в соответствующем 
месяце 2016 года. 

Самый низкий объём железнодорожных грузоперевозок 
в течение десяти лет, единственно “Baltijas ekspresis” 
продолжает увеличивать грузооборот

За восемь месяцев этого 
года размер междуна-
родных перевозок соста-
вил 29,388 млн тонн, что 
на 0,9% меньше, чем 

за восемь месяцев прошлого года, а объём 
внутренних грузоперевозок вырос на 4,6%. 
Размер транзитных грузов из международных 
перевозок составил 27,1 млн тонн (+3,6%), в 
объёме импортных грузов наблюдается суще-
ственное падение – 2,056 млн тонн или -24%, 
а объём экспортных грузов снизился в 3,4 раза 
и составил 231 700 тонн. 

Размер транзитных железнодорожных гру-
зов через порты Латвии в течение восьми 
месяцев этого года составил 24,854 млн тонн 
(-0,9%), а наземный транзит через террито-
рию Латвии – 2,246 млн тонн, что составляет 
рост в 2,1 раза.

Председатель правления LDz Эдвинс 
Берзиньш признал, что латвийские порты 
ощущают падение грузооборота россий-
ских грузов, которое вызвали планы России 

направить поток грузов через свои порты, 
однако, по его словам, “падение небольшое 
и нет оснований для тревоги». В интервью 
Латвийскому радио он не постеснялся воз-
ложить вину и на работающие в латвийских 
портах терминалы.   По его словам, одни 
показывают хорошие результаты, у других 
дела идут не так хорошо, поэтому отдельные 
неуспешные терминалы пытаются в своих 
бедах обвинить и конкурентов, и государ-
ство. В данной ситуации в настоящее время 
LDz чувствует себя стабильно, и падение 
грузооборота использует для того, чтобы 
улучшить инфраструктуру.  

Гораздо энергичнее работает входящее в 
общество “Балтийская ассоциация – тран-
зит и логистика» (БАТЛ) грузоперевозчик по 
железной дороге – АО “Baltijas ekspresis”. 
Объём перевезённых предприятием грузов 
в течение семи месяцев 2017 года по срав-

нению с соответству-
ющим периодом про-
шлого года вырос на 
163,6%. «Мы серьёз-
но работали, чтобы 
в этих условиях, 
когда Россия отка-
зывается согласовы-
вать отправку грузов 
по железной дороге 
в порты Латвии, при-
влечь грузы вопре-
ки преградам, кото-
рые существуют у 
частных грузопере-
возчиков в отноше-
нии перевозок в при-
граничье и так назы-
ваемой «последней 
мили», сказал пред-
седатель правления 
АО “Baltijas ekspresis” 
Марис Бремзе. 

Он подчеркнул, 
что перевозку грузов от восточной границы 
Латвии до ближайшей станции в Даугавпилсе 
или в Резекне LDz позволяет производить 
только своему дочернему предприятию – 
ООО “LDz Cargo”, что совершенно нечестно. 
Условия либерализированного рынка желез-
нодорожных грузоперевозок предусматрива-
ют, что получить доступ к инфраструктуре 
железной дороге и осуществлять перевозки 
может любой перевозчик. Также с маневрен-
ными работами на Вентспилсской станции, 
которые связаны с доставкой грузовых ваго-
нов до терминалов Вентспилсского порта, 
LDz позволяет производить только и един-
ственно “LDz Cargo”. К тому же, за перевоз-
ки на этих участках “LDz Cargo” заставляет 
платить получателей грузов гораздо боль-
ше, если дальний путь они проедут, исполь-
зуя поезд “Baltijas ekspresis”, а не поезд “LDz 
Cargo”. 
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КРИСТИНЬШИ ОСТАЮТСЯ 
НА РОДНОМ БЕРЕГУ

Улдис, услышав о таком предположении, 
снисходительно улыбается: «Кристиньши не 
привыкли останавливаться, если видят рабо-
ту, которую нужно сделать для собственного 
блага или блага ближнего. И не всегда она 
выражается в денежном или имущественном 
отношении». 

Чтобы не быть голословным, косвенное 
доказательство тому можно найти в оче-
редной книге о ливском береге писателя и 
краеведа Байбы Шувцане – «Наше селе-
ние зовется Вайде» («Sauc par Vaidi mūsu 
ciemu»). В ней автор предлагает читателю 
погрузиться в древнее историческое про-
шлое этого населенного пункта и проследить 
за его историей вплоть до наших дней, пове-
ствование переплетается с историей крупно-
го рода Бертхольдов, сыгравшего значитель-
ную роль в истории культуры ливов Северной 
Курземе, но это отдельная история. 

Родоначальником этого рода стал родив-
шийся в 1733 году Жонаку Андрейс, а через 
три поколения одна из представительниц 
рода Бертхольдов, Мария, вышла замуж за 
парня из Вайде Дидрикиса Кристиньша, и 
образовалась семья, в которой впоследствии 
родилось много внуков и правнуков и кото-
рая породнилась с кораблестроителями и 
моряками дальнего плавания, грузоперевоз-
чиками, которые позднее купили дома в Риге 
и учились в высших школах. В отличие от 
Бертхольдов, среди которых многие лучшие 
умы покинули Латвию, Кристиньши остава-
лись на родине, здесь же, в прибрежных 
селениях, в Дундаге, Вентспилсе или Риге. 
Исключением стал период Второй Мировой 
войны, когда Волдемарс Кристиньш вместе с 
женой Гризельдой (урожд. Бертхольд) и двух-
месячной дочерью Сармите были вынуж-
дены искать спасения в Швеции, а затем 
нашли пристанище в Канаде. Еще одного 
Кристиньша, прадеда Улдиса, Артура, ста-
линский режим выслал в Сибирь уже после 
войны, в Иркутске он и умер, а брат деда 
Эдуардс после трех лет неволи оттуда все же 
вернулся. Многие Кристиньши свою трудовую 
жизнь связывали с лесом, в том числе, родив-
шийся в Вайде прадед Улдиса – Албертс 
Андрейс Кристиньш, который был рыбаком 
и пахарем, а в летний период подрабатывал, 
занимаясь подсочкой, чего в наши дни в лес-
ном хозяйстве уже больше не существует. 

ВЫБОР В ПОЛЬЗУ ЛЕСА 
Как старший сын в семье, где росли еще 

двое братьев и две сестры, Улдис вспоми-
нает, что в детстве на шалости много вре-
мени не оставалось: родители рано начали 
доверять мальчику самостоятельную работу, 
часто приходилось брать на себя и заботу о 
младших. К тому же, отец, обладавший зна-
ниями о лесе и, конечно, бывший охотником, 
умел так интересно рассказывать о том, что 
можно увидеть на полях и в лесах, что Улдис 
рано стал понимать и обращать внимание на 
процессы, происходящие в окружающей при-
роде. Было интересно знания применять на 
практике и искать грибные и ягодные места, 
по следам и тропам зверей угадывать, какие 

Вентспилчанин 
из Дундаги
Родившийся в Дундаге в семье лесохозяйственников Улдис 
Кристиньш вот уже более двадцати лет – вентспилчанин. 
В этом городе он провел полжизни: здесь создана семья, в 
которой жена Антра подарила ему двух чудесных сыновей, 
здесь построен большой энергосберегающий дом, в 
пригороде – работа по специальности, освоенной в ВУЗе, 
которая приносит достойный доход, и даже небольшой 
бизнес, здесь Улдис и его сыновья занимаются любительским 
спортом, который в роду Кристиньшей во всех поколениях 
был в цене. Проще говоря, к Улдису можно отнести слова из 
песни Айнара Миелавса: «Есть на что надеяться, есть кому 
верить – у меня есть почти все», – которые Улдис, как бывший 
участник хора, возможно, иногда тихонько напевает. 

 «В пятнадцать лет нелегко сделать подоб-
ный выбор, так как меня приглашали и я сам 
сначала хотел учиться в спортивной шко-
ле-интернате в Мурьяни. Сила, ловкость и 
выносливость у меня, наверное, в наслед-
ство от предков, трудолюбивых рыбаков лив-
ского происхождения, привыкших к суровой 
жизни в прибрежных поселениях. Будучи 
подростком, я часто проводил время в 
Питраге, в доме Эдруму у прадеда Алберта 
Августа Кристиньша. Тогда ему было почти 
девяносто; рассказывали, что в молодости 
он мог в одиночку вытащить на берег рыбац-
кую лодку и на своих плечах вынести улов 
более 10 пудов весом. Ладони как лопаты, 
удивительно, что от такой силы весла не 
ломались… Отец и ближайшие родственни-
ки на любительском уровне со спортом всег-
да были на «ты». 

Конечно, в молодости многие мечтают 
показать себя в спорте, быть более силь-
ным и ловким, чем другие. Лишь с годами я 
понял, что мои родители понимали: жизнь в 
спорте – это кратковременная вспышка эмо-
ций и силы. Тогда как лес – вечен: он бере-

жет и кормит народ, а для тех, кто хочет это 
увидеть – открытый учебник и одновремен-
но бездонная тайна. В нем миллионы оби-
тателей, но для тех, кто мало о нем знает, – 
лес пуст и все же полон опасности», – Улдис 
благодарен родителям, что они повлияли 
на его выбор жизненного пути только лишь 
собственным примером и позволили само-
стоятельно принять решение. Сейчас он 
рад тому, что его выбор выдержал провер-
ку временем. Спасибо любимым родителям 
за то, что выучили: младшие братья Улдиса, 
получившие высшее образование в сфере 
лесного хозяйства, также пошли по стопам 
предков. 

ИНФИЦИРОВАЛИ ХОККЕЕМ
«В школе у меня были успехи не только в 

легкой атлетике, но и во всех играх с мячом, 
время от времени в волейбол играю и сей-
час, мы даже чемпионами края побывали. С 
детского сада интенсивно занимаются спор-
том и сыновья – Алексис и Кристапс, оба, 
можно сказать, фанатично увлечены хокке-
ем. Алексис сейчас уже учится в Латвийском 

университете, а Кристапс – еще в сред-
ней школе и продолжает с успехом играть 
в вентспилсском хоккейном клубе «Venta–
2002». Спорт или другое занятие дети выбе-
рут в дальнейшей жизни – это их дело. 
Главное, что оба умеют и стараются рабо-
тать. Хочется верить, что это у них от роди-
телей, потому что и нам с Антрой ничего не 
доставалось легко и не достается», – Улдис 
весьма скуп на самооценку. 

«Между прочим, одно хорошее дело сыно-
вья уже сделали, когда и меня привлекли к 
хоккею, хотя не в роли игрока, а в статусе 
менеджера, я бы сказал. Это требует време-
ни и немного денег, но мне доставляет удо-
вольствие», – Улдис не скрывает, что гордит-
ся сыновьями. 

Спортивная стать у мужчины видна сразу, 
но Улдис не пытается гадать, как сложилась 
бы жизнь, если бы он выбрал спортивную 
карьеру. 

«Одно могу утверждать: и в этом случае 
я бы много работал, так как в нашей семье 
все принято делать честно и от души. А если 
еще имеется талант, азарт и удача… да что 
теперь говорить о том, что было бы, если 
бы!» 

ПЕРВАЯ СТУПЕНЬ – 
РАБОТА ЛЕСНИКОМ 

«Кажется, свой характер полностью я смог 
реализовать и в трудовой жизни, которая, 
как у многих в роду Кристиньшей, была и 
есть прямо или косвенно связана с лесом», – 
рассказывает Улдис. По окончании Огрского 
лесного техникума молодой специалист 
получил приглашение вернуться в родной 
край. 

«Освободилось место лесника в Эзери. 
Я начал работать, применять на практике 
полученные знания. Было интересно, вокруг 
много знакомых людей. Если что, то можно 
было и совета спросить. А что говорить 
о завораживающей с детства возможности 
самому идти в загон или руководить охотой 
– ни с чем несравнимый заряд адренали-
на в размеренной жизни работников лесно-
го хозяйства. Но это не означает, что время 
от времени не приходил в голову вопрос: 
действительно ли это то, чем мне хочется 
заниматься всю оставшуюся жизнь? Может, 
все же нужно получить высшее образова-
ние?» Улдис с улыбкой рассказывает, что 
варианты рассматривались мысленно, было 
выслушано мнение близких, и решение было 
принято единогласно: начать обучение в 
Латвийской сельскохозяйственной академии 
(ЛСА). По-настоящему. Очно. 

СПАСИБО ГОСПОДУ И СЕБЕ
«Я не был отличником, но, если я посе-

щал лекции, то результат был положитель-
ным. Позволю себе немного похвалиться – 

повадки у этих животных, искать их норы, 
ориентироваться при помощи деревьев, 
ветра и солнца, чтобы не заблудиться в лес-
ной чаще. Окончив 8-й класс в Дундагской 
средней школе, Улдис собрался учиться в 
Огрском лесном техникуме. 

Улдис Кристиньш вместе со сторожем и любимцем семьи, швейцарской пастушьей 
собакой Филдингом, или Филом.

Улдис на коленях у прадеда Алберта Андрея Кристиньша в свой первый год жизни, в Питраге.

Многие Кристиньши свою трудовую жизнь связывали 
с лесом, в том числе, родившийся в Вайде прадед 
Улдиса – Албертс Андрейс Кристиньш.



Этих детей нужно 
показывать за 
деньги!

Род Кристиньшей  
с ливскими  
корнями

«Корея» и 
«Вифлеем» 
Остгалса
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Н овость масс-медиа: «Необходимо отказаться от квот партий не толь-
ко при распределении бюджета, но и министерств и комиссий Сейма. 
Необходимо уменьшить зависимость министерств, отраслей и реги-

онов от влияния партий.  Вся эта система квот тесно связана с выбиванием 
средств и распределением среди своих».  

(Депутат Сейма Илмарс Латковскис в интервью “Latvijas Avīze”)

По сути всё зависит от того, есть ли у тебя свои люди в органах власти? 
Если есть, то совершенно ясно, что будут и «квоты» - в какой-бы форме 
они не предоставлялись. Если «свой человек» занимает не очень высокий 
пост, то и «квоты» будут не очень значимыми. Ну а если своих людей нет, то 
придётся справляться своими силами. Депутат Сейма, бывший журналист 
и публицист Илмарс Латковскис по сути сказал только то, что мы все давно 
уже и так знали.  И в большой степени считали даже нормой. Чем-то таким 
и всем понятным, что характеризуется столь популярной в советское время 
фразой «у меня есть блат».  Тогдашняя система блата в наше время осно-
вательно трансформировалась.  Больше не так важно, знаком ли тебе руб-
щик мяса с вентспилсского рынка или сторож со склада магазина хозтова-
ров, зато очень важно, чтобы такой или иной «блат» был бы в высших эше-
лонах власти.  Образно говоря, «блат» должен быть не на уровне рубщика 
мяса в павильоне рынка, а на уровне директора всего рынка. 

То, о чем говорит уважаемый депутат Илмарс Латковскис, говоря о госпо-
дах в столице (в формальной, а не той, что возле Венты), с таким же успе-
хом можно отнести к уровню регионов, краёв и городов. Только в коридорах 
местной власти старая система «своих» людей и «блата» работает гораздо 
очевиднее, заметнее и, не побоимся этого слова, гротескнее. Так как «пар-
тийцы» Сейма и представляемые ими политические организации долж-
ны хотя бы формально, перед лицом своих избирателей демонстрировать 
добрую волю, например, отказываясь от «депутатских квот», что позволи-
ло тем краям и городам (в том числе и нашему), у которых есть свои люди 
и блат, «выбить» достаточно большую финансовую и другую выгоду, оста-
вив ни с чем те края (в том числе и нашего соседа – Вентспилсский край), 
у которых если и есть свои люди, то не столь высокого ранга (им обычно 
доставалась какая-то небольшая часть пирога, чтобы можно было заменить 
окна в местной начальной школе или приобрести новые стулья в дом куль-
туры), или же совсем нет ни своих, ни блата (а этим не досталось ничего). 

Зато на уровне местной власти можно не прятаться и делить всё, всех 
и всяческим образом. Иными словами, как на ум придёт. Но благодарно-
му избирателю “на местах», как показывает опыт, абсолютно достаточно, 
если в центре города поставят одну красивую цветистую корову, у которой 
и самим, и чужим можно сфотографироваться.  Поэтому остальные «дела» 
продвигаются, даже не затрудняя себя хотя бы формальным прикрытием.  
Бесспорно, это гораздо удобнее, да и выгоднее. Те там, кто в Риге, сейчас 
должны думать, как “подъехать” к избирателям, распределив все предыду-
щие квоты между министерствами, госпредприятиями и отраслями, чтобы 
порядок по существу остался прежним (то есть, достанется только тем, 
у кого есть свои люди и блат, и немного тем, у кого таких своих людей и 
блата поменьше), чтобы хотя бы публично это выглядело поприличнее.  И 
не столь откровенно.  В том, чтобы выдавать себя за кого-то, на местном 
уровне нет необходимости, так как «лоббирование» своих даже принадле-
жит к хорошему тону.  Говорят, мы же ничего, мы только хотим, чтобы нашим 
жилось хорошо.  И это же совсем не плохо. За запятой, однако, остается 
вторая часть предложения – те, кто не упомянуты среди «наших» (то есть 
те, у кого нет правильного блата, и немного те, у кого этого блата чуть-чуть) 
грубо выдавливаются и даже подвергаются репрессиям. Из бизнес-среды. 
Из публичного пространства. Из карьеры. И даже из элементарной возмож-
ности работать в своём родном городе или крае. 

Перед выборами самоуправлений в одном безымянном городе (или, 
перефразируя бестселлер о Гарри Поттере – Сами-Знаете-в Каком) одной 
кандидатке в депутаты, которая выбрала «неправильный список» и кото-
рая в повседневной жизни выполняла простую работу на простой должно-
сти, так прямо было и сказано: не передумаешь (о кандидатстве), работу 
больше не получишь. И знаете, её уволили. Другому господину в безымян-
ном городе было сказано: не передумаешь, твоя жена на прежней работе 
больше работать не будет (в отличие от первой упомянутой женщины, вто-
рая – та, что была женой потенциального депутата – в более высоком чине: 
работала учительницей). Упомянутый господин всё взвесил, сложил плюсы 
и минусы, подумал. И передумал. У обоих жителей этого безымянного горо-
да не было своих среди нужных людей и даже небольшого блата у правиль-
ной партии и у правильных местных властителей…  

Ну что тут скажешь, уважаемый господин Латковскис, ведь всем хорошо 
известна эта «система блата» ..., не так ли? Вопрос в том – как её вынести 
на свет из разговоров на кухне и тихого ворчания в спальне (ведь говорят, 
мне еще здесь жить) на публичную «рыночную площадь».  Чтобы действи-
тельно пришло время настоящих перемен, а не очередного рядового косме-
тического «прихорашивания».   

Искренне ваша – газета “Ventspilnieks.lv”

Свои люди или 
блат в органах власти 
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В четверг, 21 сентября, в Вентспилсе была создана новая региональная 
политическая партия “Laiks pārmaiņām!” («Время переменам!»), инициатором 
создания которой является хорошо известная вентспилчанам и общественно 
активная Инга Антане с единомышленниками. В конгрессе создания партии 
приняли участие более 400 человек.  

Более 400 человек 
в Вентспилсе основали новую 
партию “Laiks pārmaiņām!”

Ц ель партии – формирование в Латвии само-
достаточного государства, которое тру-
дом своих людей, своими достижениями 
в науке, в сфере технологий и финансов, 
своим выгодным геополитическим располо-

жением на берегу Балтийского моря само может себя 
содержать, способствовать развитию открытой систе-
мы государственного управления и управления само-
управлений, которое подчинено интересам и нуждам 
жителей. Одна из целей партии – это способствовать 
использованию географического положения Латвии 
для экономического роста Латвии и Вентспилса. В 
манифесте партии сказано, что необходимо сде-
лать Латвию зелёной страной – с чистой средой, све-
жим воздухом, богатыми лесами и чистыми водами. 
Развивать Латвию как государство, которое не зави-
сит ни от диктата банков других государств в сфере 
финансов, не от благосклонности господствующей 
власти в сфере энергетики и в любой другой сфере.  

В правлении партии “Laiks Pārmaiņām” будут рабо-
тать Линардс Гулбис, Ингрида Градковска, Алина 
Ругине и Инесе Цауните, в свою очередь председа-
телем правления будет Инга Антане.  

Инга Антане: «Зачем нужна новая политическая 
сила? Для Латвии наступило время переменам. 
Они жизненно необходимы для развития и расцве-
та государства, однако, чтобы добиться перемен, 
в формирование политической повестки дня долж-
но включиться всё общество, а не только политика-
ны, для которых политика превратилась в источник 
личного обогащения. Если в течение двадцати пяти 
лет с момента восстановления нашей государствен-
ной независимости уехали более 400 тысяч чело-
век, если 600 тысяч жителей Латвии, в том числе 
и маленькие дети, в нашем государстве вынужде-
ны жить ниже порога бедности, то стоять в стороне 
больше нельзя. Это было бы преступлением против 
своего государства, против своих родителей, детей 

и против самих себя.  Мы хотим перемен, которые 
дадут уверенность в том, что каждый заплаченный 
в виде налогов евроцент будет истрачен честно и на 
пользу государства.  Мы хотим реализовать такие 
перемены, чтобы людям не приходилось бы соби-
раться в пикеты, протестуя против бедности, чтобы 
никому в 21 веке в Латвии не пришлось бы жить 
полуголодными, чтобы качественная и вовремя ока-
занная медицинская помощь не была бы привиле-
гией только богатых и чтобы достойная старость 
людей была бы реальностью уже сегодня для поко-
ления сениоров”.  

Она отметила, что партия “Laiks pārmaiņām!” роди-
лась в портовом городе с огромным потенциалом – в 
Вентспилсе: «Я верю, что уже совсем скоро у нашей 
партии будут отделения во многих городах Курземе, 
Видземе, Земгале и Латгале. Так как перемены 
необходимы всему государству».

Вначале партия “Laiks pārmaiņām!” планировалась 
как региональная партия, однако уже на конгрессе 
основания новой партии к её манифесту и целям 
о будущем Латвии присоединились основатели из 
других регионов – Даугавпилса, Салдуса, Талси, 
Кулдиги, Риги, Лиепаи и других городов и краёв.  “Я 
действительно не ожидала, что на наш призыв, кото-
рый нисколько не тиражировался с помощью доро-
гой и широкой рекламной кампании, а в основном 
при посредничестве единомышленников передавал-
ся, так сказать, из уст в уста, уже в первый день 
откликнется и присоединится такое большое число 
людей», говорит инициатор создания партии “Laiks 
Pārmaiņām!”, «поэтому уже сейчас смело могу ска-
зать, что мы уже являемся партией, которая будет 
стараться делать добрые дела во всей Латвии!».

Для создания партии зарегистрировались 448 
человек, за создание портии проголосовали 350 
участников конгресса.  

Рита Краста


